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Plats och tid Växjösalen, kl. 13.30 – 17.15 

Beslutande  
Ledamöter 

 
Malin Lauber (S), ordförande 
Maria Garmer (V), 1:e vice ordförande 
Pernilla Tornéus (M), 2:e vice ordförande 
Tomas Thornell (S) 
Julia Berg (S) § 66-76 
Martin Edberg (S) 
Otto Lindlöf (S) 
Tina Sturesson (C) 
Magnus Wåhlin (MP) 
Anton Olsson (M) 
Sofia Stynsberg (M) 
Suzanne Frank (M) 
Jon Malmqvist (KD) 
Christina Rosén (L) 
Pernilla Wikelund (SD) 

 
Tjänstgörande 
ersättare 
 

 
Arijeta Reci (S) § 77-105 
 

Övriga närvarande 
Ersättare 

 
Martina Forsberg (S) 
Frida Sandstedt (V) 
Iréne Bladh (M) 
Per Jodenius (S) 
Gunnar Storbjörk (S) 
Annika Nilsson (C) 
Pernilla Bodin (MP) 
Roland Gustbée (M) 
Glenn Nilsson (M) 
Bo Frank (M) 
Patrik Åkesson (KD) 
Michael Färdig (L) 
Christer Svensson (SD) 

 
Tjänstepersoner 

 
Per-Olof Löfberg, 
samhällsbyggnadsförvaltningen § 72 
Ronnie Kihlman, utredare § 73 
Marcus Holmqvist, säkerhetschef § 74 
Per Sandberg, förvaltningschef 
samhällsbyggnadsförvaltningen § 75  
Malin Engström, avdelningschef 
samhällsbyggnadsförvaltningen § 75 
Erik Tellgren VD Veab § 75 
Thomas Ekelius, förvaltningschef kultur- och 
fritidsförvaltningen § 76-77 
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Niclas Ramström, VD § 76-77 
Jessica Råhlin, kultur- och fritidsförvaltningen § 
76-77 
Joel Käll-Karlsson, kultur- och 
fritidsförvaltningen § 76-77 

 
Justering 

 

Protokollet justeras med digital signering och saknar därför 
namnunderskrifter 
 
Sekreterare Martin Fransson 

Ordförande Malin Lauber 

Justerare Pernilla Tornéus 

Justerade paragrafer § 66-105 

Ajournering 
 
 
 
 
Allmänhetens 
frågestund 
 

13.30 – 13.45 Allmänhetens frågestund 
15.15 – 15.30 
16.50 – 16.55 
17.00 – 17.05 
 
En åhörare frågar Pernilla Tornéus (M) och 
Maria Garmer (V) om de ser någon nackdel med 
att utreda möjligheten till att renovera och 
bygga till nuvarande simhallt parallellt med att 
simhallen i Bäckaslöv utreds. 
 
Pernilla Tornéus och Maria Garmer svarar. 
 
En åhörare frågar Malin Lauber (S) om varför 
Socialdemokraterna bytt åsikt i frågan om 
lokalisering av simhallen. 
 
Malin Lauber svarar. 
 
En åhörare frågar Malin Lauber om varför 
majoriteten i kultur- och fritidsnämnden röstat 
emot Sverigedemokraternas tilläggsyrkande om 
simhallen. 
 
Malin Lauber svarar. 
 



 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2024-03-05 

 

   

 

    

   

 

En åhörare frågar Malin Lauber om inriktningen 
för den nya simhallen och om ytorna kommer 
räcka för de behov som finns samt om 
familjebad och relaxavdelning. 
 
Malin Lauber svarar. 
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§ 66 Dnr 302917 
 

Justering av protokoll 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen utser Pernilla Tornéus (M) till att justera protokollet. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska besluta vem som jämte ordförande ska justera 
protokollet. 
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§ 67 Dnr 2024-00081 
 

Medborgarförslag - Hantering av medborgarförslag 
bör uppdateras  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med följande motivering: 
Majoriteten av de medborgarförslag som lämnas in till kommunen 
överlämnas till den nämnd som är ansvarig för verksamheten som 
förslaget berör. Till dessa nämndsammanträden bjuds förslagsställaren 
in till sammanträdet när nämnden ska besluta om förslaget. 
 
När det gäller medborgarförslag som kommunstyrelsen hanterar 
föranleds de flesta av en intern beredning på förvaltningen än ett 
remissförfarande till en annan nämnd. Endast i undantagsfall blir 
remissförfaranden aktuella. 
 
I de fall nämnden är beredande instans i ärendet är sammanträdena 
öppna för allmänheten och förslagsställaren har möjlighet att ställa 
frågor under allmänhetens frågestund. 
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit som föreslår att förslagsställaren till 
ett medborgarförslag bereds möjlighet att yttra sig i facknämnd innan 
formellt beslut fattas av kommunstyrelsen.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 82/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget med följande motivering: 
Majoriteten av de medborgarförslag som lämnas in till kommunen 
överlämnas till den nämnd som är ansvarig för verksamheten som 
förslaget berör. Till dessa nämndsammanträden bjuds förslagsställaren 
in till sammanträdet när nämnden ska besluta om förslaget. 
 
När det gäller medborgarförslag som kommunstyrelsen hanterar 
föranleds de flesta av en intern beredning på förvaltningen än ett 
remissförfarande till en annan nämnd. Endast i undantagsfall blir 
remissförfaranden aktuella. 
 
I de fall nämnden är beredande instans i ärendet är sammanträdena 
öppna för allmänheten och förslagsställaren har möjlighet att ställa 
frågor under allmänhetens frågestund. 
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-Kommunchefens yttrande i ärendet daterat 2024-02-13  
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
Kanslichefen 
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§ 68 Dnr 2024-00062 
 

Medborgarförslag om ändring av avfallshanteringen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget enligt yttrande från Södra 
Smålands Avfall & Miljö (SSAM) inkommen 2024-02-07. 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet.  
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit som föreslår följande: 
- Växjö kommun snarast ser över avfallshanteringssystemet i syfte att 
förenkla och förbättra sorteringen för hushållen. 
- kommunen i detta arbete tar del av det system Mörbylånga kommun 
använder som vi har erfarenhet av och som fungerar enkelt och bra. 
 
Bakgrunden till medborgarförslaget är att de papperspåsar som idag 
tillhandahålls för matavfall inte håller tätt.  ”I vår förening uppmanar vi 
därför alla att använda två papperspåsar dvs lägga en påse i botten på 
ytterpåsen för att köttsaft och dylikt inte ska rinna igenom. Trots det så 
är det inte ovanligt att påsen är blöt på sidorna.” 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 61/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget enligt Södra Smålands 
Avfall & Miljö (SSAM) yttrande i ärendet där följande framgår:  
 
Tack för ditt medborgarförslag om matavfallshantering. SSAM 
uppskattar att kunder delar med sig av sina erfarenheter och 
synpunkter. SSAM vill gärna förklara varför SSAM valt att använda 
papperspåsar för matavfall och vad man kan göra för att förbättra sin 
sortering. 
 
Papperspåsar är ett miljövänligt alternativ till plastpåsar, eftersom de är  
gjorda av förnybara råvaror och kan rötas tillsammans med matavfallet. 
Genom rötning kan vi ta vara på både energi och näring som finns i 
matavfallet. Biogasen som bildas kan användas som fordonsbränsle och 
restprodukten som gödning på åkermark. På så sätt bidrar du till ett  
hållbart kretslopp när du sorterar ditt matavfall i papperspåse.  
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Plastpåsar är inte ett bra alternativ för matavfall, eftersom de inte kan 
rötas och måste separeras från matavfallet innan behandling. Detta 
innebär mer arbete och kostnad för avfallshanteringen, samt risk för 
förorening av biogasen och restprodukten. Plastpåsar är också ett 
problem om de hamnar i naturen, eftersom de bryts ner långsamt och  
bildar mikroplaster.  
 
SSAM förstår att det kan vara besvärligt att använda papperspåsar som 
läcker, men det finns några tips som kan hjälpa dig att undvika det. För 
det första är det viktigt att du följer våra/branschens instruktioner när 
det gäller hantering av pappersmatavfallspåsar. Det innebär att du ska:  

- Förvara papperspåsen torrt och svalt, tills det är dags att lägga  
den i matavfallsbehållaren.  

- Vik papperspåsen på botten för att minimera risken för  
överfyllning. Den sk ”Tranemo” metoden.  

- Låt matavfallet rinna av i vasken innan du lägger i papperspåsen.  
- Lägga en tidning eller hushållspapper i botten för att suga upp  

eventuell vätska.  
- Eventuellt använd två papperspåsar, en inuti den andra, för att  

öka tåligheten mot fukt.  
- Knyta ihop papperspåsen ordentligt innan du lägger den i  

matavfallskärlet, så att inte avfallet hamnar utanför påsen.  
- Byt påse ofta, om inte varje dag så rekommenderar vi varannan  

dag.  
- Förvara Kärl 1 i skugga, med en tömningsfrekvens minst varannan 

vecka, för att minska risken för lukt, mögel och larver.  
 
SSAM hoppas att dessa tips kan göra sorteringen enklare och trevligare. 
SSAM vill också informera om att det pågår ett ständigt arbete med att 
se över, i syfte att förenkla och förbättra. Detta arbete sker i dialog med 
olika intressenter, inklusive medborgare, leverantör, 
branschorganisation (Avfall Sverige) och fastighetsägare. 
 
-Yttrande från Södra Smålands Avfall & Miljö, inkommen 2024-02-07 
 
Yrkanden 
Pernilla Wikelund (SD): Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget. 
 
Maria Garmer (V): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt Maria Garmers 
yrkande. 
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Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta för arbetsutskottets förslag 
Nej för att rösta för Pernilla Wikelunds yrkande. 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 14 röster 
mot en röst för Pernilla Wikelunds yrkande. 
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)  Ja 

 
 

Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S) 

 
Ja   

Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Tina Sturesson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)  Ja 

 
 

Sofia Stynsberg (M)  Ja 
 

 
Suzanne Frank (M)  Ja 

 
 

Jon Malmqvist (KD)  Ja 
 

 
Christina Rosén (L)  Ja 

 
 

Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  14 1  
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
SSAM 
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§ 69 Dnr 2023-00416 
 

Medborgarförslag om motionsmöjligheter vid 
Evedalsområdet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att det redan finns 
en plan för olika insatser runtomkring Evedalsområdet och 
Kronobergshalvön. En discgolfbana i området är inte prioriterat då man 
under 2024 kommer att bygga en ny discgolfbana i Bäckaslövsskogen i 
Växjö tätort.  
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit för att öka variationen och utbudet 
av motionsformer och anläggningar som till exempel frisbeegolfbana 
(discgolf) och hinderbana likt det som finns på Kampenområdet. 
Områden i medborgarförslaget som anges är till exempel Evedal samt 
Stora och Lilla Pene. 
 
Kommunstyrelsen har skickat medborgarförslaget på remiss till 
samhällsbyggnadsnämnden samt kultur- och fritidsnämnden.  
 
Kommunfullmäktige överlämnande beslutanderätten i ärendet till 
kommunstyrelsen den 17 oktober 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 62/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att det redan finns 
en plan för olika insatser runtomkring Evedalsområdet och 
Kronobergshalvön. En discgolfbana i området är inte prioriterat då man 
under 2024 kommer att bygga en ny discgolfbana i Bäckaslövsskogen i  
Växjö tätort.  
 
-Samhällsbyggnadsnämndens yttrande i § 20/2024 där följande framgår: 
Det pågår i dagsläget redan arbeten på Evedalsområdet så som 
helrenovering av simstadion och under kommande år planeras insatser 
kring beachvolleyplaner/utegym eller liknande för området som en del i 
att utveckla området vidare. Nämnden har dessutom under 2023 
totalrenoverat Rymdlekplatsen som ligger i anslutning till 
Evedalsområdet. En lekplats som besöks av många barn och vuxna och 
som uppmanar till mycket lek och aktivitet. Därav ser nämnden inte 
behovet av att ytterligare insatser men tar med förslaget om hinderbana  
till kommande planering.  
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Gällande discgolfbanor i kommunen finns det redan ett antal sådana. 
Under 2023 har nämnden genomfört en renovering av befintlig 
discgolfbana i Hovsbergsparken. Tidigt under 2024 kommer man även 
att anlägga en helt ny discgolfbana (18-hål) i Växjö tätort i 
Bäckaslövsskogen som är en del av projektet runt ett nytt elljusspår och 
ny GC-väg mellan Bäckslöv och Bredvik. Detta görs i samverkan med 
Växjö discgolf. Det kommer därefter att finnas totalt 3 stycken 
discgolfbanor inom Växjö tätort som uppfyller god standard,  
vilket bedöms som tillräckligt.  
 
Vad gäller aktiviteter på Kronobergshalvön är nämnden berörd då vi 
ansvarar för utvecklingen av Hovshaga naturreservat. Där har många 
insatser redan gjorts de senaste åren, i form av nytt utegym och 
underhållsinsatser på befintligt elljusspår och badplatser. Inga 
ytterligare insatser planeras i dagsläget utan fokus är på biologisk 
mångfald, skötsel av befintliga anläggningar och utveckling av 
friluftsinsatser. Men nämnden tar med sig förslaget i fortsatt  
utvecklingsarbete och för en dialog om detta tillsammans med övriga 
berörda nämnder.  
 
-Kultur- och fritidsnämndens yttrande i § 144 daterat 2023-11-15 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
Kultur- och fritidsnämnden 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 70 Dnr 2024-00023 
 

Medborgarförslag om att stoppa miljardprojektet 
ny simhall 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget och hänvisar till tidigare 
utredningar som bland annat visar att den nuvarande simhallen har en 
begränsad livslängd och att de renoveringar som behövs hade varit så 
omfattande att en nybyggnation är det bättre alternativet. Därför har 
Växjö kommun beslutat om att bygga en ny simhall på 
Bäckaslövsområdet. 
 
Vad kostnaden för den nya simhallen blir vet kommunen först när 
innehållet i den är satt. 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet. 
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit om att stoppa miljardprojektet ny 
simhall. Förslagsställaren har i sin text lagt fram argument för att det 
vore mer rimligt att renovera den befintliga simhallen i stället för att 
bygga en ny enligt det politiska inriktningsbeslut som finns för 
nybyggnation på Bäckaslövsområdet (kommunstyrelsen § 194/2023). 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 63/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget och hänvisar till tidigare 
utredningar som bland annat visar att den nuvarande simhallen har en 
begränsad livslängd och att de renoveringar som behövs hade varit så 
omfattande att en nybyggnation är det bättre alternativet. Därför har 
Växjö kommun beslutat om att bygga en ny simhall på  
Bäckaslövsområdet.  
 
Vad kostnaden för den nya simhallen blir vet kommunen först när 
innehållet i den är satt. 
 
-Kommunchefens yttrande i ärendet daterat 2024-01-25 där följande  
sammanfattning framgår: Tidigare utredningar pekar på att nuvarande 
simhall har en begränsad livslängd. Bedömningen är att en renovering 
skulle bli så omfattande att en nybyggnation är att föredra.  
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En om- och tillbyggnation skulle påverka verksamheterna i simhallen 
negativt under hela projektets genomförande. En tillbyggnad enligt 
förslagsställarens skiss ryms inte inom gällande detaljplan. Om en ny 
detaljplan behöver tas fram återinträder strandskyddet inom områden 
där det tidigare varit upphävt.  
 
Strandskyddet kan åter upphävas om det finns särskilda skäl. Av de sex 
särskilda skäl som finns angivna i miljöbalken bedöms inget av dessa 
med säkerhet kunna ge stöd för upphävande av strandskyddet för att 
kunna möjliggöra den bebyggelse som det inskickade förslaget visar.  
 
Yrkanden 
Pernilla Wikelund (SD):  
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget i avvaktan på att projekt- 
och beräkningsunderlag för ny simhall på Bäckaslövstomten och ett 
motsvarande underlag från extern aktör med kostnadskalkyl för 
renovering och tillbyggnad av befintlig simhall i Växjö är beslutat om och 
framtagna. 
 
Vad kostnaden för simhall blir vet kommunen först när innehållet i 
underlagen är satta. 
 
Maria Garmer (V): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
 

Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
Avdelningschef lokalförsörjningsavdelningen 
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§ 71 Dnr 2023-00567 
 

Medborgarförslag om laddningsmöjligheter för 
elbilar utanför Växjö stad  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget enligt Växjö  
Kommunföretag AB:s yttrande i ärendet där följande framgår:  
 
Växjö Fastighetsförvaltning AB (Vöfab) äger och förvaltar kommunens  
skolor och förskolor men även andra typer av lokaler både i tätort och  
på landsbygd och våra hyresgäster i dessa lokaler är främst kommunala  
förvaltningar. Som kommunal fastighetsägare är vi en del av Växjö  
kommuns laddinfrastrukturplan och ser positivt på att det etableras fler  
laddstolpar på våra fastigheter, som ofta har en strategisk placering i  
samhället.  
 
I hyran mot de kommunala förvaltningarna ingår att Vöfab underhåller  
lokalerna men när det kommer till att hyresgästen önskar förändringar i  
lokalen så görs detta som en beställning av hyresgästen. Beställningen  
sker enligt en för kommunen gemensamt upprättad process,  
”Verksamhetens behov av lokalanpassningar och utbyten av fasta  
inventarier” och det är lokalsamordnaren på varje förvaltning som kan  
avropa dessa beställningar.  
 
Då laddstolpar ses som en lokalanpassning så ingår de i processen och  
ska beställas av hyresgästen. När Vöfab mottagit en beställning av  
laddstolpar gör vi tillsammans med VEAB platsbesök och påbörjar sedan  
etableringen av stolparna. Kostnaden för laddstolparna läggs som en  
investering på hyran och betalas av hyresgästen. 
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit om laddningsmöjligheter för elbilar 
utanför Växjö stad. Förslagsställaren föreslår att Växjö kommun ska 
montera laddstolpar för elbilar på skolor, förskolor och äldreboenden 
som är belägna på platser utanför Växjö stad, där lokaltrafik inte är 
tillgänglig på samma sätt som i staden. De som arbetar utanför Växjö 
stad ska ha samma möjlighet och valfrihet att ladda sina elbilar på eller 
nära arbetsplatsen. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 81/2024 föreslagit följande: 
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Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget enligt Växjö 
Kommunföretag AB:s yttrande i ärendet där följande framgår: 
Växjö Fastighetsförvaltning AB (Vöfab) äger och förvaltar kommunens 
skolor och förskolor men även andra typer av lokaler både i tätort och 
på landsbygd och våra hyresgäster i dessa lokaler är främst kommunala 
förvaltningar. Som kommunal fastighetsägare är vi en del av Växjö 
kommuns laddinfrastrukturplan och ser positivt på att det etableras fler 
laddstolpar på våra fastigheter, som ofta har en strategisk placering i 
samhället. 
 
I hyran mot de kommunala förvaltningarna ingår att Vöfab underhåller 
lokalerna men när det kommer till att hyresgästen önskar förändringar i 
lokalen så görs detta som en beställning av hyresgästen. Beställningen 
sker enligt en för kommunen gemensamt upprättad process, 
”Verksamhetens behov av lokalanpassningar och utbyten av fasta 
inventarier” och det är lokalsamordnaren på varje förvaltning som kan 
avropa dessa beställningar. 
 
Då laddstolpar ses som en lokalanpassning så ingår de i processen och 
ska beställas av hyresgästen. När Vöfab mottagit en beställning av 
laddstolpar gör vi tillsammans med VEAB platsbesök och påbörjar sedan 
etableringen av stolparna. Kostnaden för laddstolparna läggs som en 
investering på hyran och betalas av hyresgästen. 
 
-Växjö Kommunföretag AB:s beslut om yttrande i § 27/2024 
 
-Växjö Kommunföretag AB:s tjänsteskrivelse daterad 2024-02-06 
 
- Vöfabs tjänsteskrivelse daterad 2024-01-29 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
VKAB 
Vöfab 

 



 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2024-03-05 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   19 (84) 

 

§ 72 Dnr 356379 
 

Information om trafikplanering - Per-Olof Löfberg, 
samhällsbyggnadsförvaltningen  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Per-Olof Löfberg, enhetschef, samhällsbyggnadsförvaltningen 
informerar om aktuella trafikplaneringsfrågor och tar bland annat upp: 

• Byggnation Fagrabäcksrondellen som ska vara färdigställd i 
december 2026 

• Åtgärder vid Trafikplats Norremark  
• Södra länken och förbifart Bramstorp  
• Överenskommelse med Trafikverket, överenskommelsen 

revideras en gång per mandatperiod 
• Trafikplats Helgevärma, dubbelspår Växjö-Räppe, trafikplats 

Räppe 
• Infrastrukturfrågor kring projekt om koldioxidinfångning hos 

VEAB  
• Infrastruktur kring ny simhall i Bäckaslöv 
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§ 73 Dnr 356915 
 

Information om medborgarundersökningen - Ronnie 
Kihlman, utredare 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Ronnie Kihlman, utredare, informerar om den medborgarundersökning 
som SCB genomfört. Undersökningen riktar sig till boende i Växjö 
kommun som är över 18 år och har frågor på en rad olika områden. 
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§ 74 Dnr 356916 
 

Information om trygghetsundersökningen - Marcus 
Holmqvist, säkerhetschef 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Marcus Holmqvist, säkerhetschef, redogör för trygghetsmätningen för 
2023. Av mätningen framgår att det finns skillnader mellan 
kommundelar avseende trygghet. 
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§ 75 Dnr 356917 
 

Information om samarbete med Alvesta kring VA och 
fjärrvärme  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Per Sandberg, förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen och 
Malin Engström, avdelningschef på VA-avdelningen, informerar om 
samarbete kring avloppshanteringen med Alvesta kommun. 
Sammanfattningsvis bedöms nackdelarna överväga fördelarna avseende 
planerna på att transportera avloppsvatten från Alvesta till Sundets 
reningsverk. 
 
Erik Tellgren, VD Veab, redogör för plan att ansluta Alvesta till Växjö 
kommuns fjärrvärmenät och vilka effekter detta skulle få för både 
Alvesta och Växjö kommun. Det finns nu en plan för samverkan och 
denna ska nu även granskas av extern part. Slutligen redogör Erik 
Tellgren för en preliminär tidplan. 
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§ 76 Dnr 2023-00345 
 

Projektstart för ny Simhall i Växjö  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna kultur- och fritidsnämndens 
beslut om projektstart för ny simhall i Växjö i § 6/2024. 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar följande 
skriftliga reservation: 
 
Sverigedemokraterna har med ambitionen bred politisk enighet slutit 
upp för deltagande i den grupp av politiska företrädare som har arbetat 
för framsteg i frågan om ny simhall i Växjö. Arbetet har inneburit möten 
med diskussioner om information i huvudsak inhämtad av tjänstemän. Vi 
har även deltagit i ett av studiebesöken som har gjorts. Företrädare med 
mandat att föra talen för respektive partigrupper har deltagit i 
processen att ta fram underlaget för innehåll som nu ligger för beslut. På 
resans gång har kompromisser och frånsteg från partigruppernas egna 
inledande önskemål fått jämkas. En sammanbyggnad med ishall var inte 
tydlig i tidig del av diskussionen.  
 
I takt med att arbetet har gått framåt har vi gradvis kommit att inse att 
tomten ”Bäckaslöv” som nu är utpekad för ny simhall eventuellt 
kombinerad med ishall, inte utifrån alla förutsättningar kan bedömas 
som optimal. Tomten är till storlek och utbyggnadsmöjlighet begränsad. 
Granne är närliggande järnväg och blivande nya Tingsrätten. 
Trafiksituation och belastning på området för planerad byggplats är 
redan idag en utmaning med ex trafikstockningar. Saneringsbehov på 
tomten kan inte uteslutas.  
 
Relaxavdelning utomhus på tak i denna miljö ger inte den önskvärda 
utsikten och kringmiljön. En faktor som kan bli väldigt viktig för att 
anläggningen ska få god ekonomi och bli attraktiv som 
besöksdestination. Intäkter påverkar skattebetalarnas del av 
driftkostnad. Av ytterligare skäl såsom att läget vid Växjösjön är en unikt 
vacker plats i Växjö kommun anser vi oss skyldiga att göra ett 
tilläggsyrkande. Sverigedemokraterna menar att Växjös kommuns 
invånare förtjänar ett parallellt framtagande av oberoende 
projektunderlag och kalkyler med motsvarande innehåll som för 
Bäckaslöv men framtaget för renovering och tillbygge av nuvarande 
Växjö Simhall utmed Växjösjön. Ett läge som förlorar mycket av 
möjligheterna om vi släpper det som simhall och därmed menar vi att 
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tiden det tar att låta oberoende göra beräkningarna kan vara väl värd 
väntan.  
 
Sverigedemokraterna reserverar oss därför idag till förmån för eget 
yrkande:   
Kommunstyrelsen beslutar att:  

- uppdra åt kommunchefen att i samverkan med 
lokalförsörjningsavdelningen, Vöfab och Kultur- och 
Fritidsförvaltningen att parallellt med lokalprojekt och 
kostnadsberäkning för ny simhall på Bäckaslövstomten låta en 
oberoende aktör ta fram motsvarande projekteringsförslag och 
kostnadskalkyl för renovering och tillbyggnad av nuvarande Växjö 
simhall, i enlighet med innehåll och fokus i underlag för kultur- 
och fritidsnämndens beslut om inriktning gällande ny Simhall 
240229  

- låta oberoende aktörs projekteringsförslag och kostnadskalkyl 
framställas som alternativ i samordning med när underlag för 
beslut om simhall på tomten ”Bäckaslöv” presenteras. 

- översända beslut med ovan tillägg till Kultur- och 
Fritidsnämnden för godkännande.   

 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen har i § 194/2023 gett kommunchefen i uppdrag att ta 
fram beslutsunderlag för att påbörja planeringsarbete av byggnation av 
ny simhall. I planeringsarbetet av ny simhall ska möjligheten att bygga 
ishall i anknytning till simhallen beaktas. 
 
Utpekad plats för Växjös nya simhall är fastigheten Bäckaslöv 1, Växjö. I 
ytterligare beslut från kommunstyrelsen (§ 258/2023) har man 
tydliggjort projektorganisationen och beslutat att Vöfab ska ansvara för 
byggnation samt vara ägare av fastigheten. Som förstahandshyresgäst, 
och formell beställare av projektet mot Vöfab föreslås kultur och 
fritidsnämnden. 
 
Enligt av kommunstyrelsen beslutad ny- och ombyggnadsprocess ska 
ansvarig nämnd fatta beslut om att starta projektet för nämndens 
räkning. I samband med detta beslut föreslås också nämnden skicka 
vidare sitt beslut till kommunstyrelsen för godkännande. 
 
Beslutsunderlag 
Jessica Råhlin, fritidschef, Niklas Ramström VD Vöfab, Tomas Ekelius, 
förvaltningschef kultur- och fritidsförvaltning och Joel Käll-Karlsson, 
kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet vid dagens möte. 
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Arbetsutskottet har i § 75/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen godkänner kultur- och fritidsnämndensbeslut om 
projektstart för ny simhall i Växjö i § 6/2024. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har i § 6/2024 beslutat följande: 

1. Kultur- och fritidsnämnden uppdrar åt förvaltningschefen, att i 
samarbete med lokalförsörjningsavdelningen och Vöfab, starta 
lokalprojekt för nya simhallen. 

2. Ärendet översändes till kommunstyrelsen för godkännande. 
 
-Förvaltningschefens tjänsteskrivelse daterad den 26 januari 2024. 
 
Yrkanden 
Jon Malmqvist (KD) med instämmande av Maria Garmer (V), Pernilla 
Tornéus (M), Tina Sturesson (C), Julia Berg (S) och Magnus P Wåhlin 
(MP): Bifall till arbetsutskottets förslag, 
 
Pernilla Wikelund (SD): Kommunstyrelsen beslutar att:  

- uppdra åt kommunchefen att i samverkan med 
lokalförsörjningsavdelningen, Vöfab och Kultur- och 
Fritidsförvaltningen att parallellt med lokalprojekt och 
kostnadsberäkning för ny simhall på Bäckaslövstomten låta en 
oberoende aktör ta fram motsvarande projekteringsförslag och 
kostnadskalkyl för renovering och tillbyggnad av nuvarande Växjö 
simhall, i enlighet med innehåll och fokus i underlag för kultur- 
och  fritidsnämndens beslut om inriktning gällande ny Simhall 
240229  

- låta oberoende aktörs projekteringsförslag och kostnadskalkyl 
framställas som alternativ i samordning med när underlag för 
beslut om simhall på tomten ”Bäckaslöv” presenteras. 

- översända beslut med ovan tillägg till kultur- och fritidsnämnden 
för godkännande.   

 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på Jon Malmqvists yrkande. 
Nej för att rösta på Pernilla Wikelunds yrkande. 
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Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 14 röster 
mot en röst för Pernilla Wikelunds yrkande.  
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)  Ja 

 
 

Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S) 

 
Ja   

Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Tina Sturesson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)  Ja 

 
 

Sofia Stynsberg (M)  Ja 
 

 
Suzanne Frank (M)  Ja 

 
 

Jon Malmqvist (KD)  Ja 
 

 
Christina Rosén (L)  Ja 

 
 

Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  14 1  
 

 

Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Kultur- och fritidsnämnden 
Vöfab 
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§ 77 Dnr 330 
 

Beslut om inriktning gällande innehåll i ny Simhall  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner kultur- och fritidsnämndens beslut om 
inriktning gällande innehåll i ny simhall i § 24/2024. 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar följande 
skriftliga reservation: 
 
Sverigedemokraterna har med ambitionen bred politisk enighet slutit 
upp för deltagande i den grupp av politiska företrädare som har arbetat 
för framsteg i frågan om ny simhall i Växjö. Arbetet har inneburit möten 
med diskussioner om information i huvudsak inhämtad av tjänstemän. Vi 
har även deltagit i ett av studiebesöken som har gjorts. Företrädare med 
mandat att föra talen för respektive partigrupper har deltagit i 
processen att ta fram underlaget för innehåll som nu ligger för beslut. På 
resans gång har kompromisser och frånsteg från partigruppernas egna 
inledande önskemål fått jämkas. En sammanbyggnad med ishall var inte 
tydlig i tidig del av diskussionen.  
 
I takt med att arbetet har gått framåt har vi gradvis kommit att inse att 
tomten ”Bäckaslöv” som nu är utpekad för ny simhall eventuellt 
kombinerad med ishall, inte utifrån alla förutsättningar kan bedömas 
som optimal. Tomten är till storlek och utbyggnadsmöjlighet begränsad. 
Granne är närliggande järnväg och blivande nya Tingsrätten. 
Trafiksituation och belastning på området för planerad byggplats är 
redan idag en utmaning med ex trafikstockningar. Saneringsbehov på 
tomten kan inte uteslutas.  
 
Relaxavdelning utomhus på tak i denna miljö ger inte den önskvärda 
utsikten och kringmiljön. En faktor som kan bli väldigt viktig för att 
anläggningen ska få god ekonomi och bli attraktiv som 
besöksdestination. Intäkter påverkar skattebetalarnas del av 
driftkostnad. Av ytterligare skäl såsom att läget vid Växjösjön är en unikt 
vacker plats i Växjö kommun anser vi oss skyldiga att göra ett 
tilläggsyrkande. Sverigedemokraterna menar att Växjös kommuns 
invånare förtjänar ett parallellt framtagande av oberoende 
projektunderlag och kalkyler med motsvarande innehåll som för 
Bäckaslöv men framtaget för renovering och tillbygge av nuvarande 
Växjö Simhall utmed Växjösjön. Ett läge som förlorar mycket av 
möjligheterna om vi släpper det som simhall och därmed menar vi att 
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tiden det tar att låta oberoende göra beräkningarna kan vara väl värd 
väntan.  
 
Sverigedemokraterna reserverar oss till förmån för eget yrkande att   
kommunstyrelsen beslutar att:  

- uppdra åt kommunchefen att i samverkan med 
lokalförsörjningsavdelningen, Vöfab och Kultur- och 
Fritidsförvaltningen att parallellt med lokalprojekt och 
kostnadsberäkning för ny simhall på Bäckaslövstomten låta en 
oberoende aktör ta fram motsvarande projekteringsförslag och 
kostnadskalkyl för renovering och tillbyggnad av nuvarande Växjö 
simhall, i enlighet med innehåll och fokus i underlag för Kultur- 
och  Fritidsnämndens beslut om inriktning gällande ny Simhall 
240229  

- låta oberoende aktörs projekteringsförslag och kostnadskalkyl 
framställas som alternativ i samordning med när underlag för 
beslut om simhall på tomten ”Bäckaslöv” presenteras. 

- översända beslut med ovan tillägg till Kultur- och 
Fritidsnämnden för godkännande.   

 
Bakgrund 
Kultur och fritidsnämnden har i § 6/2024 fattat beslut om att uppdra åt 
förvaltningschef, att i samarbete med lokalförsörjningsavdelningen och 
Vöfab, starta lokalprojekt för nya simhallen. Som ett led i projektet 
föreslås nämnden fatta beslut avseende vilken inriktning lokalprojektet 
ska ha avseende funktioner och innehåll. 
 
Beslutsunderlag 
Jessica Råhlin, fritidschef, Niklas Ramström VD Vöfab, Tomas Ekelius, 
förvaltningschef kultur- och fritidsförvaltning och Joel Käll-Karlsson, 
kultur- och fritidsförvaltningen redogör för ärendet vid dagens möte. 
 
Arbetsutskottet har i § 76/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen godkänner kultur- och fritidsnämndens beslut om 
inriktning gällande innehåll i ny simhall i § 24/2024. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har i § 24/2024 beslutat följande: 

1. Kultur och fritidsnämnden beslutar om inriktning gällande 
innehåll i lokalprojektet för nya simhallen enligt 
förvaltningschefens skrivelse daterad 2024-02-21. 

2. Beslutet översändes till kommunstyrelsen för godkännande. 
3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
-Förvaltningschefens tjänsteskrivelse daterad den 21 februari 2024 
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Yrkanden 
Jon Malmqvist (KD) med instämmande av Maria Garmer (V), Magnus P 
Wåhlin (MP), Pernilla Tornéus (M), Tomas Thornell (S), Tina Sturesson 
(C) och Arijeta Reci (S): Bifall till arbetsutskottets förslag, 
 
Pernilla Wikelund (SD): Kommunstyrelsen beslutar att:  

- uppdra åt kommunchefen att i samverkan med 
lokalförsörjningsavdelningen, Vöfab och kultur- och 
fritidsförvaltningen att parallellt med lokalprojekt och 
kostnadsberäkning för ny simhall på Bäckaslövstomten låta en 
oberoende aktör ta fram motsvarande projekteringsförslag och 
kostnadskalkyl för renovering och tillbyggnad av nuvarande Växjö 
simhall, i enlighet med innehåll och fokus i underlag för kultur- 
och  fritidsnämndens beslut om inriktning gällande ny Simhall 
240229  

- låta oberoende aktörs projekteringsförslag och kostnadskalkyl 
framställas som alternativ i samordning med när underlag för 
beslut om simhall på tomten ”Bäckaslöv” presenteras. 

- översända beslut med ovan tillägg till kultur- och fritidsnämnden 
för godkännande.   

 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på Jon Malmqvists yrkande. 
Nej för att rösta på Pernilla Wikelunds yrkande. 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 14 röster 
mot en röst för Pernilla Wikelunds yrkande.  
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Ledamöter       Tjänstgörande 
ersättare 

Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)  Ja 

 
 

Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S) Arijeta Reci Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Tina Sturesson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)  Ja 

 
 

Sofia Stynsberg (M)  Ja 
 

 
Suzanne Frank (M)  Ja 

 
 

Jon Malmqvist (KD)  Ja 
 

 
Christina Rosén (L)  Ja 

 
 

Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  14 1  
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Kultur- och fritidsnämnden 
Vöfab 
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§ 78 Dnr 2023-00452 
 

Rapporter från ledamöter och ersättare i 
kommunstyrelsen med särskilt uppdrag 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Frida Sandstedt (V) och Glenn Nilsson (M) informerar om arbetet inom 
området folkhälsa och trygghet.  
 
Martina Forsberg (S) och Irené Bladh (M) informerar om arbetet inom 
området barn och unga. 
 
Magnus P Wåhlin (MP) och Roland Gustbée (M) informerar om hur 
arbetet bedrivits inom området digitalisering, transformation och 
resiliens.  
 
Patrik Åkesson (KD) och Annika Nilsson (C) informerar om arbetet inom 
området infrastruktur och landsbygd. 
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§ 79 Dnr 297093 
 

Information från ledamöter och ersättare 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Ordförande Malin Lauber (S) informerar från ägarsamråd för Småland 
Airport, Kulturparken Småland och Regionteatern, möte med Getinge, 
möte med länsstyrelsen om minoritetspolitik, träff med 
kommunstyrelsernas ordförande i Kalmar och Karlskrona samt om 
medlemsmöte med Växjöortens fältrittklubb 
 
Malin Lauber informerar också om melodifestivalen i Växjö och att 
kommunen uppvaktat Åby-Tjureda efter deras avancemang till 
Elitserien. 
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§ 80 Dnr 339978 
 

Information från kommunchef 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Catharina Rydberg Lilja, kommunchef, informerar om möte med aktörer 
i Civilförsvarsområde Syd. Frågan om civilt försvar är också uppe på 
agendan i koncernledningen 
 
Catharina Rydberg Lilja informerar också om att Värends 
räddningstjänst har fått dispens från 11-timmarsregeln under sommaren 
samt om pågående verksamhets. och ledningsgruppsbesök. 
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§ 81 Dnr 302242 
 

Information från Växjö Kommunföretag AB 

 
Ingen information lämnas vid dagens sammanträde. 
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§ 82 Dnr 2024-00010 
 

Redovisning av protokoll 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska vid sina möten få en redovisning över beslut som 
fattats av utskotten på delegation.  
 
Protokollen från utskotten samt protokoll från Växjö Kommunföretag AB 
redovisas även för kännedom i sin helhet. 
 
Protokoll 

- Kommunstyrelsens arbetsutskott 30 januari och 27 februari 
- Kommunstyrelsens organisations- och personalutskott den 20 

februari 
- Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott den 30 januari 
- Växjö Kommunföretag AB (VKAB) den 13 februari 
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§ 83 Dnr 2024-00017 
 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen 
 
Bakgrund 
Upphandlingschefen, kommunstyrelsens ordförande, kommunjuristen 
HR-chefen och kommunchefen har lämnat en redovisning över beslut 
som fattats med stöd av kommunstyrelsens beslut om delegation enligt 
6 kap 37 § Kommunallagen och i förekommande fall kommunchefens 
beslut om vidaredelegering. Redovisningen i rapporten gäller 
delegeringsbeslut registrerade under perioden 30 januari till 26 februari 
2024. 
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§ 84 Dnr 2023-00304 
 

Justering av uppdrag i Växjö kommuns budget 2024  

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att ändra nedanstående uppdrag i Växjö 
kommuns budget 2024: 
 
1. Uppdrag: Stärk Växjö och Co 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Stärk Växjö och Co Möjliggöra en aktiv fritid Växjöbor ska kunna delta i 

och uppleva en kultur- och 

fritidsverksamhet av hög 

kvalitet 

 

2. Uppdrag: Servera frukt i alla kommunala grundskolor 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Servera frukt i alla 

kommunala grundskolor 

Utbilda för ett livslångt 

lärande 

Skolan ska bidra till barn 

och elevers välbefinnande 

 

3. Uppdrag: Öka elevinflytandet över skolmåltider för fler mätta 
elever och mindre matsvinn 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Öka elevinflytandet över 

skolmåltider för fler mätta 

elever och mindre matsvinn 

Utbilda för ett livslångt 

lärande 

Skolan ska bidra till barn 

och elevers välbefinnande 

 
Uppdrag: Stärk kulturskolan 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Stärk kulturskolan Utbilda för ett livslångt 

lärande 

Skolan ska bidra till barn 

och elevers välbefinnande 
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4. Uppdrag: Inköp av förskolebuss 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Inköp av förskolebuss Utbilda för ett livslångt 

lärande 

Skolan ska bidra till barn 

och elevers välbefinnande 

 

5. Uppdrag: Utöka kulturella upplevelser för barn i förskola och 
grundskola 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Utöka kulturella 

upplevelser för barn i 

förskola och grundskola 

Utbilda för ett livslångt 

lärande 

Skolan ska bidra till barn 

och elevers välbefinnande 

 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige har beslutat om budget för Växjö kommun 2024. 
Vissa av uppdragen har fått felaktiga riktningsmål. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 71/2024 föreslagit att kommunfullmäktige 
beslutar att ändra nedanstående uppdrag i Växjö kommuns budget 2024: 
1. Uppdrag: Stärk Växjö och Co 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Stärk Växjö och Co Möjliggöra en aktiv fritid Växjöbor ska kunna delta i 

och uppleva en kultur- och 

fritidsverksamhet av hög 

kvalitet 

 

2. Uppdrag: Servera frukt i alla kommunala grundskolor 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Servera frukt i alla 

kommunala grundskolor 

Utbilda för ett livslångt 

lärande 

Skolan ska bidra till barn 

och elevers välbefinnande 
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3. Uppdrag: Öka elevinflytandet över skolmåltider för fler mätta 
elever och mindre matsvinn 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Öka elevinflytandet över 

skolmåltider för fler mätta 

elever och mindre matsvinn 

Utbilda för ett livslångt 

lärande 

Skolan ska bidra till barn 

och elevers välbefinnande 

 
Uppdrag: Stärk kulturskolan 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Stärk kulturskolan Utbilda för ett livslångt 

lärande 

Skolan ska bidra till barn 

och elevers välbefinnande 

 
4. Uppdrag: Inköp av förskolebuss 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Inköp av förskolebuss Utbilda för ett livslångt 

lärande 

Skolan ska bidra till barn 

och elevers välbefinnande 

 

5. Uppdrag: Utöka kulturella upplevelser för barn i förskola och 
grundskola 

Uppdrag Huvudprocess 

(ingen ändring) 

Riktningsmål 

(ändring) 

Utöka kulturella 

upplevelser för barn i 

förskola och grundskola 

Utbilda för ett livslångt 

lärande 

Skolan ska bidra till barn 

och elevers välbefinnande 

 
Kommunchefen redogör i en skrivelse, daterad den 15 februari 2024 för 
ärendet och lämnar förslag till beslut.  
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§ 85 Dnr 240 
 

Justering av Bilaga 3 Uppföljning av mål och 
nyckeltal i Växjö kommuns budget 2024  

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att ändra sista stycket i Bilaga 3: 
Uppföljning av mål och nyckeltal i Växjö kommuns budget 2024 till: 
 
God ekonomisk hushållning följs upp genom ett finansiellt mål och ett 
antal indikatorer. För att anse att kommunen har en god ekonomisk 
hushållning ska det finansiella målet vara uppfyllt samt minst hälften av 
indikatorerna gå i positiv riktning eller ligga i nivå med jämförbara 
kommuner. 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige har beslutat om bilaga 3 i budget för Växjö kommun 
2024. Sista stycket enligt beslutad budget: 
Målet för ekonomisk hushållning i den finanspolitiska inriktningen följs 
upp genom samtliga kostnadseffektivitetsmått som kopplats till 
respektive mål. Om hälften av nyckeltalen för effektivitet har positiv 
utveckling eller är i nivå med jämförbara kommuner bedöms målet gå i 
rätt riktning. Målet är utgångspunkten för den koncerngenomgripande 
översynen av resursanvändningen som genomförs under innevarande 
mandatperiod. Effektivitetsnyckeltalen följs dessutom upp i respektive 
process. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 73/2024 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige beslutar om att ändra sista stycket i Bilaga 3: 
Uppföljning av mål och nyckeltal i Växjö kommuns budget 2024 till: 
 
God ekonomisk hushållning följs upp genom ett finansiellt mål och ett 
antal indikatorer. För att anse att kommunen har en god ekonomisk 
hushållning ska det finansiella målet vara uppfyllt samt minst hälften av 
indikatorerna gå i positiv riktning eller ligga i nivå med jämförbara 
kommuner. 
 
Kommunchefens skrivelse daterad den 15 februari 2024 där följande 
bedömning framgår: Nyckeltalen som används för uppföljning i Växjö 
kommuns budget 2024 markeras inte längre i förhållande till effektivitet 
och resultat. Med anledning av att nyckeltalen inte längre delas upp i 



 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2024-03-05 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   41 (84) 

 

förhållande till effektivitet och resultat behöver uppföljning av god 
ekonomisk hushållning omformuleras utefter de nya förutsättningarna. 
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§ 86 Dnr 230 
 

Justering av nyckeltal Växjö kommuns budget 2024  

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att ändra nedanstående nyckeltal i Växjö 
kommuns budget 2024: 
1. Ändrat nyckeltal - Skolenkäten, elever i åk 5: Känner du dig trygg 

i skolan, positiva svar, andel (%) 

Huvudprocess: Utbilda för ett livslångt lärande 

 

2. Ändrat nyckeltal - Skolenkäten, elever i åk 8: Känner du dig trygg 
i skolan, positiva svar, andel (%) 

Huvudprocess: Utbilda för ett livslångt lärande 

 

3. Ändrat nyckeltal - Elever i åk 3 som deltagit i och klarat alla 
delprov för ämnesprovet i svenska och svenska, kommunala 
skolor, andel (%) 

Huvudprocess: Utbilda för ett livslångt lärande 

 

4. Ändrat nyckeltal - Elever i åk 3 som deltagit i och klarat alla 
delprov för ämnesprovet i svenska och svenska som andraspråk, 
kommunala skolor, andel (%) 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal c) Nytt nyckeltal c) 
Skolan ska bidra 
till barn och 
elevers 
välbefinnande 

Skolenkäten, elever i åk 5: Känner 
du dig trygg i skolan, positiva svar, 
andel (%) 

Elever i åk 5: Känner du dig trygg i 
skolan? Andel som svarat "Helt och 
hållet" eller "Till stor del", (%) 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal d) Nytt nyckeltal d) 
Skolan ska bidra 
till barn och 
elevers 
välbefinnande 

Skolenkäten, elever i åk 8: Känner 
du dig trygg i skolan, positiva svar, 
andel (%) 

Elever i åk 8: Känner du dig trygg i 
skolan? Andel som svarat "Helt och 
hållet" eller "Till stor del", (%) 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal a) Nytt nyckeltal a) 
En jämlik och 
likvärdig skola där 
alla barn och 
unga får den hjälp 
de behöver 

Elever i åk 3 som deltagit i och 
klarat alla delprov för ämnesprovet 
i svenska och svenska, kommunala 
skolor, andel (%) 

Elever i åk 3 som klarat alla delar av 
nationella proven för ämnesprovet i 
svenska (ej svenska som andraspråk), 
kommunala skolor, andel (%) 
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Huvudprocess: Utbilda för ett livslångt lärande 

 

5. Ändrat nyckeltal – Elever i åk 9: Jag känner mig trygg i skolan, 
positiva svar, andel (%) 

Bilaga 4: Nyckeltal för årlig uppföljning av målbilder i Hållbara Växjö 
2030 

 

6. Ändrat nyckeltal – Förvärvsarbetande invånare 20-64 år, andel (%) 

Huvudprocess: Skapa förutsättningar för ett växande näringsliv och en 
fungerande arbetsmarknad 

Ändring påverkar även: 

Bilaga 1 Indikatorer för god ekonomisk hushållning 

Bilaga 4 Nyckeltal för årlig uppföljning av målbilder i Hållbara Växjö 2030 
 

7. Ändrat nyckeltal – Förvärvsarbetande invånare 20-64 år, andel (%) 

Målbild: Växande och inkluderande 

 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal b) Nytt nyckeltal b) 
En jämlik och 
likvärdig skola där 
alla barn och 
unga får den hjälp 
de behöver 

Elever i åk 3 som deltagit i och 
klarat alla delprov för ämnesprovet 
i svenska och svenska som 
andraspråk, kommunala skolor, 
andel (%) 

Elever i åk 3 som klarat alla delar av 
nationella proven för ämnesproven i 
svenska och svenska som andraspråk, 
kommunala skolor, andel (%) 

Målbild Tidigare nyckeltal Nytt nyckeltal 
Tryggt och 
tillitsfullt 

Elever i åk 9: Jag känner mig trygg 
i skolan, positiva svar, andel (%) 

Elever i åk 8: Känner du dig trygg i 
skolan? Andel som svarat "Helt och 
hållet" eller "Till stor del", (%) 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal Nytt nyckeltal 
I Växjö kommun 
gäller full 
sysselsättning 

Förvärvsarbetande invånare 20-64 
år, andel (%) 

Sysselsättningsgrad 20-64 år, andel 
(%) 

Målbild Tidigare nyckeltal Nytt nyckeltal 
Växande och 
inkluderande 

Förvärvsintensitet, utrikes födda 
20-64 år, andel (%) 

Sysselsättningsgrad, utrikes födda 
20-64 år, andel (%) 
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8. Delat nyckeltal – Fossila koldioxidutsläpp från kommunkoncernen 
samt Växjö kommuns geografiska område 

Process: Styra och stödja för en hållbar utveckling 

Ändring påverkar även: 

Bilaga 1 Indikatorer för god ekonomisk hushållning. 

 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige har beslutat om budget för Växjö kommun 2024. 
Vissa av nyckeltalen knutna till riktningsmålen har fått felaktiga 
formuleringar. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 72/2024 föreslagit att kommunfullmäktige 
beslutar om att ändra nedanstående nyckeltal i Växjö kommuns budget 
2024: 
 
1. Ändrat nyckeltal - Skolenkäten, elever i åk 5: Känner du dig trygg 

i skolan, positiva svar, andel (%) 

Huvudprocess: Utbilda för ett livslångt lärande 

 

 

 

 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal Nya nyckeltal 
Kommunen har 
en effektiv och 
långsiktig 
ekonomistyrning 
som präglas av 
god ekonomisk 
hushållning av 
gemensamma 
resurser 

Fossila koldioxidutsläpp från 
kommunkoncernen samt Växjö 
kommuns geografiska område 

a) Fossila koldioxidutsläpp från 
kommunkoncernen, ton 

b) Fossila koldioxidutsläpp från Växjö 
kommuns geografiska område 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal c) Nytt nyckeltal c) 
Skolan ska bidra 
till barn och 
elevers 
välbefinnande 

Skolenkäten, elever i åk 5: Känner 
du dig trygg i skolan, positiva svar, 
andel (%) 

Elever i åk 5: Känner du dig trygg i 
skolan? Andel som svarat "Helt och 
hållet" eller "Till stor del", (%) 
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2. Ändrat nyckeltal - Skolenkäten, elever i åk 8: Känner du dig trygg 
i skolan, positiva svar, andel (%) 

Huvudprocess: Utbilda för ett livslångt lärande 
 

 

3. Ändrat nyckeltal - Elever i åk 3 som deltagit i och klarat alla 
delprov för ämnesprovet i svenska och svenska, kommunala 
skolor, andel (%) 

Huvudprocess: Utbilda för ett livslångt lärande 

 

4. Ändrat nyckeltal - Elever i åk 3 som deltagit i och klarat alla 
delprov för ämnesprovet i svenska och svenska som andraspråk, 
kommunala skolor, andel (%) 

Huvudprocess: Utbilda för ett livslångt lärande 

 

5. Ändrat nyckeltal – Elever i åk 9: Jag känner mig trygg i skolan, 
positiva svar, andel (%) 

Bilaga 4: Nyckeltal för årlig uppföljning av målbilder i Hållbara Växjö 
2030 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal d) Nytt nyckeltal d) 
Skolan ska bidra 
till barn och 
elevers 
välbefinnande 

Skolenkäten, elever i åk 8: Känner 
du dig trygg i skolan, positiva svar, 
andel (%) 

Elever i åk 8: Känner du dig trygg i 
skolan? Andel som svarat "Helt och 
hållet" eller "Till stor del", (%) 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal a) Nytt nyckeltal a) 
En jämlik och 
likvärdig skola där 
alla barn och 
unga får den hjälp 
de behöver 

Elever i åk 3 som deltagit i och 
klarat alla delprov för ämnesprovet 
i svenska och svenska, kommunala 
skolor, andel (%) 

Elever i åk 3 som klarat alla delar av 
nationella proven för ämnesprovet i 
svenska (ej svenska som andraspråk), 
kommunala skolor, andel (%) 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal b) Nytt nyckeltal b) 
En jämlik och 
likvärdig skola där 
alla barn och 
unga får den hjälp 
de behöver 

Elever i åk 3 som deltagit i och 
klarat alla delprov för ämnesprovet 
i svenska och svenska som 
andraspråk, kommunala skolor, 
andel (%) 

Elever i åk 3 som klarat alla delar av 
nationella proven för ämnesproven i 
svenska och svenska som andraspråk, 
kommunala skolor, andel (%) 

Målbild Tidigare nyckeltal Nytt nyckeltal 
Tryggt och 
tillitsfullt 

Elever i åk 9: Jag känner mig trygg 
i skolan, positiva svar, andel (%) 

Elever i åk 8: Känner du dig trygg i 
skolan? Andel som svarat "Helt och 
hållet" eller "Till stor del", (%) 
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6. Ändrat nyckeltal – Förvärvsarbetande invånare 20-64 år, andel (%) 

Huvudprocess: Skapa förutsättningar för ett växande näringsliv och en 
fungerande arbetsmarknad 

Ändring påverkar även: 

Bilaga 1 Indikatorer för god ekonomisk hushållning 

Bilaga 4 Nyckeltal för årlig uppföljning av målbilder i Hållbara Växjö 2030 
 

7. Ändrat nyckeltal – Förvärvsarbetande invånare 20-64 år, andel (%) 

Målbild: Växande och inkluderande 

 

8. Delat nyckeltal – Fossila koldioxidutsläpp från kommunkoncernen 
samt Växjö kommuns geografiska område 

Process: Styra och stödja för en hållbar utveckling 

Ändring påverkar även: 

Bilaga 1 Indikatorer för god ekonomisk hushållning. 

 
Kommunchefen redogör i en skrivelse, daterad den 15 februari 2024 för 
ärendet och lämnar förslag till beslut. 
 

  

Riktningsmål Tidigare nyckeltal Nytt nyckeltal 
I Växjö kommun 
gäller full 
sysselsättning 

Förvärvsarbetande invånare 20-64 
år, andel (%) 

Sysselsättningsgrad 20-64 år, andel 
(%) 

Målbild Tidigare nyckeltal Nytt nyckeltal 
Växande och 
inkluderande 

Förvärvsintensitet, utrikes födda 
20-64 år, andel (%) 

Sysselsättningsgrad, utrikes födda 
20-64 år, andel (%) 

Riktningsmål Tidigare nyckeltal Nya nyckeltal 
Kommunen har 
en effektiv och 
långsiktig 
ekonomistyrning 
som präglas av 
god ekonomisk 
hushållning av 
gemensamma 
resurser 

Fossila koldioxidutsläpp från 
kommunkoncernen samt Växjö 
kommuns geografiska område 

c) Fossila koldioxidutsläpp från 
kommunkoncernen, ton 

d) Fossila koldioxidutsläpp från Växjö 
kommuns geografiska område 
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§ 87 Dnr 2024-00104 
 

Redovisning av Växjö kommunkoncerns skuldportfölj 
per 2023-12-31 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna redovisningen av Växjö  
kommunkoncerns skuldportfölj per 2023-12-31. 
 
Bakgrund 
Enligt ”Finanspolicy Växjö Kommunkoncern – närmare riktlinjer” 
fastställd av kommunstyrelsen 2019-11-05 (§ 366) ska följande 
rapportering lämnas vid delårsbokslut och årsbokslut:  

- Skuldportföljens sammansättning avseende volym  
- Förändring av skuldportföljens sammansättning enligt ovan  

sedan föregående rapport  
- Skuldportföljens genomsnittliga räntesats  
- Skuldportföljens genomsnittliga kredit- och räntebindningstid  
- Omfattningen av skuldportföljens derivat - swapar - terminer –  

optioner  
- Volymen av kommunens samtliga borgensåtagande  
- Likviditetsprognos  

  
Rapporten har i sin helhet sammanställts av ekonomiavdelningen inom 
kommunledningsförvaltningen som sedan 2018 har övertagit ansvaret 
för ekonomi- och lånadministration från moderbolaget i VKAB-
koncernen. Redovisningen görs i två delar där Växjö kommuns 
skuldportfölj respektive VKAB-koncernens skuldportfölj redovisas var  
för sig för att tydliggöra redovisningen av kommunkoncernens totala 
skuldexponering.  
 
I rapporten redovisas även Växjö kommuns utlåning till de 
föreningsägda fastighetsbolagen på Arenastaden, borgensåtaganden 
samt övrig utlåning.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 53/2024 föreslagit att kommunstyrelsen 
godkänner redovisningen av Växjö kommunkoncerns skuldportfölj per 
2023-12-31. 
 
-Kommunchefens skrivelse daterad den 8 februari 2024 där följande 
sammanfattning framgår: Under 2023 har arbetet med att utveckla 
kommunkoncernens skuldförvaltning fortsatt i syfte att hantera och 
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minska de finansiella riskerna på ett rationellt och kostnadseffektivs 
sätt.  
 
Förändringen av bolagsstrukturen har inneburit förändringar i de 
interna skuldportföljerna till följd av delningen av ”gamla” Vidingehem i 
juni 2022. Sista steget i omstruktureringen genomfördes den 10 januari 
2023 när Videum fusionerades med Vöfab och Vidingehem fusionerades 
med Växjöbostäder.  
 
Analyser av de nya skuldportföljerna visar på små förändringar i 
likviditetsrisk då nyckeltal såsom ränte- och kapitalbindning endast har 
förändrats marginellt. Genomsnittsräntan för portföljen har stigit i takt 
med refinansiering och nyupplåning. Nyupplåningsbehovet (netto 
exklusive amorteringar) inom VKAB-koncernen uppgick för helår 2023 
till 404 mnkr. För 2024 uppgår det preliminära nyupplåningsbehovet till 
498 mnkr.  
 
Efter en lång period med låga, och till och med negativa räntor, har vi 
sedan 2022 haft en kraftig ränteuppgång i spåren av en hög inflation. 
Riksbankens räntehöjningar har tagit effekt genom att konjunkturen har 
mattats av och inflationen har sjunkit tillbaka. Osäkerheten kring  
framtida inflation, ränteutveckling och konjunktur är hög. Utvecklingen 
kommer att bidra till ökade genomsnittsräntor och finansiella kostnader 
för bolagen inom VKAB-koncernen de närmaste åren.  
 

Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Ekonomi- och finanschefen 
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§ 88 Dnr 2024-00069 
 

Sydosttriangeln - Territoriell strategi för hållbar 
urban utveckling i sydöstra Sverige 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna framtagande av en gemensam 
strategi för Sydost med den inriktning som beskrivs nedan och att 
strategin används för att söka medel inom det Nationella 
Regionalfondsprogrammet för Hållbar Urban Utveckling. 
 
Bakgrund 
Den 1 november 2023 beslutade kommuncheferna i Växjö kommun, 
Kalmar kommun och Karlskrona kommun samt de regionala 
utvecklingsdirektörerna i Region Kronoberg, Region Kalmar län och 
Region Blekinge att tillsätta en arbetsgrupp för att ta fram en Territoriell 
strategi för det triangelformade geografiska område som binder 
samman de tre residensstäderna i sydost. Strategin tas fram inom ramen 
för en utlysning inom det Nationella Regionalfondsprogrammet och 
kommer att skickas till Tillväxtverket senast den 8 april. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 47/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna framtagande av en gemensam 
strategi för Sydost med den inriktning som beskrivs nedan och att 
strategin används för att söka medel inom det Nationella 
Regionalfondsprogrammet för Hållbar Urban Utveckling 
 
Kommunchefen redogör i en skrivelse, daterad den 14 februari 2024 för 
ärendet och lämnar förslag till beslut. Av skrivelsen framgår bland annat 
att en framtagen territoriell strategi är en förutsättning för att ta del av 
finansiering för hållbar urban utveckling i Regionalfonden. Över 67 
miljoner euro av Sveriges EU-finansiering från Regionalfonden ska gå till 
hållbar urban utveckling fram till 2030 och detta är första steget för att 
kunna ta del av finansieringen. Totalt kommer tio strategier att 
godkännas runt om i landet. 
 
Den övergripande målbilden för strategin är att främja en hållbar 
samhällsutveckling genom att bättre integrera sydöstra Sveriges 
arbetsmarknadsregioner och därmed öka livskvaliteten och skapa 
konkurrenskraft. Sydostregionen ska i större utsträckning uppfattas 
som en gemensam – och större - geografi för arbete, studier och kultur. 
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Det ska finnas ett utvecklat samarbete mellan regionens ledande aktörer 
som leder mot en hållbar omställning. 
 
För att nå denna målbild har tre långsiktiga effektmål formulerats:  

1. Det finns en etablerad struktur för samarbete och 
kunskapsutbyte inom sydostregionen.  

2. Tillgängligheten inom sydostregionen har ökat genom digitala, 
fysiska och rumsliga insatser  

3. En samlad sydostregion står bättre rustad för att minska 
utsläppen av växthusgaser, skydda ekosystem och möta de 
utmaningar ett förändrat klimat innebär. 

  
Karlskrona, Kalmar och Växjö är de tre största tillväxtmotorerna i 
Blekinge län, Kalmar län respektive Kronobergs län. Trots att de tre 
tillväxtmotorerna och dess tillhörande arbetsmarknader utvecklats olika 
under en lång tid står de nu inför liknade utmaningar. 
  
Ett stärkt samarbete inom denna triangel utesluter inte fortsatt arbete i 
en bredare regional kontext utan syftar till att komplettera det arbete 
som redan pågår i olika sammanhang. Genom att fokusera på urbana 
områden och relationen mellan städer och dess omgivning kan nya 
samarbeten etableras till gagn för den bredare regionen.  
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Näringslivschefen 
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§ 89 Dnr 2024-00054 
 

Deltagande i nätverk för demokratisk resiliens (före 
detta Europanätverket)  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun ska delta i ICLDs 

nätverk för demokratisk resiliens som sträcker sig från januari 
2024 till och med 2026. 

2. Kommunstyrelsen utser Magnus Wåhlin (MP) och Lena Wibroe 
(M) som politiska representanter för Växjö kommun i nätverket 
för demokratisk resiliens. 

 
Bakgrund 
ICLD, Internationellt Centrum för Lokal Demokrati, främjar och stödjer 
internationella demokratisamarbeten, så kallade kommunala 
partnerskap, mellan svenska kommuner och regioner och motsvarande i 
utvalda samarbetsländer.  
  
Växjö har sedan många år deltagit i denna typ av utbyten både i 
Vietnam, Sydafrika och Kosovo, och ansökte i början av januari 2024 om 
förberedelsefas för kommunalt partnerskap tillsammans med ukrainska 
vänorten Kalush. För ett utökat och mer effektivt utbyte mellan olika 
kommunala partnerskap arbetas det inom ett flertal nätverk, där flera 
partnerskap som arbetar inom ett gemensamt temaområde samlas. 
Nätverket för demokratisk resiliens lanseras formellt i januari 2024 och 
där ingår partnerskapssamarbeten mellan svenska och europeiska 
kommuner, i första hand med Ukraina, Bosnien & Hercegovina samt 
Kosovo. Temat syftar till att i utmanande tider gemensamt möta 
utmaningar i att upprätthålla och stärka demokratiska institutioner. I 
december 2023 hölls i Visby en kick-off för nätverket, med en 
förtroendevald och en tjänsteperson från Växjö kommun bland 
deltagarna för att lära mer om vad eventuellt framtida deltagande i 
nätverket skulle innebära. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 56/2024 föreslagit att Växjö kommun ska delta i 
ICLDs nätverk för demokratisk resiliens som sträcker sig från januari 
2024 till och med 2026. 
 
Kommunchefens skrivelse daterad 2024-01-25 där följande 
sammanfattning framgår: Nätverket bedöms ha mycket att ge Växjö 
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kommun i form av kunskapsutbyte inför stundande partnerskap med 
ukrainska Kalush. Samtidigt har Växjö kommun en lång erfarenhet av  
liknande utbyten i Sydafrika, Vietnam och Kosovo att dela med sig av till 
andra kommuner och regioner. Nätverket väntas således ge en stor 
utväxling i kunskapsutbyte. 
 
-Avsiktsförklaring för deltagande i ICLD:s ”Nätverk för Demokratisk  
Resiliens” 
 
Yrkanden 
Malin Lauber (S): 

1. Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun ska delta i ICLDs 
nätverk för demokratisk resiliens som sträcker sig från januari 
2024 till och med 2026. 

2. Kommunstyrelsen utser Magnus Wåhlin (MP) och Lena Wibroe 
(M) som politiska representanter för Växjö kommun i nätverket 
för demokratisk resiliens. 

 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber frågar om yrkandet kan antas och konstaterar 
att kommunstyrelsen beslutar enligt det egna yrkandet. 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kanslichefen 
 
För kännedom 
Magnus Wåhlin 
Lena Wibroe 
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§ 90 Dnr 2024-00100 
 

Evenemangsstöd för Växjö Pride 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beviljar Växjö Pride 2024 evenemangsstöd på 350 000 
kr.  
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet. 
 
Bakgrund 
Växjö Pride har inkommit med en ansökan om 350 000 kr i stöd för 
genomförandet av Växjö Pride 6–12 maj 2024. Syftet är att arrangera en 
festival som synliggör, stödjer och utvecklar förutsättningarna för 
homosexuella, bisexuella, transpersoners och queerpersoners liv. 
Evenemanget är årligen återkommande. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 55/2024 föreslagit att kommunstyrelsen beviljar 
Växjö Pride 2024 evenemangsstöd på 350 000 kronor. 
 
Kommunchefens skrivelse, daterad den 14 februari 2024, där följande 
sammanfattning framgår: Växjö Pride har inkommit med en ansökan om 
350 000 i stöd för genomförandet av Växjö Pride 6–12 maj 2024. Syftet 
är att arrangera en festival som synliggör, stödjer och utvecklar 
förutsättningarna för homosexuella, bisexuella, transpersoners och 
queerpersoners liv. Växjö Pride vänder sig till alla. Evenemanget är 
årligen återkommande och lockar omkring 30 000 deltagare och 
besökare. Stödet till Växjö Pride 2024 har goda utsikter att bidra till ökad 
social hållbarhet, att ge en positiv bild av Växjö och att förstärka Växjö 
som destination. 
  
-Bidragsansökan daterad 2024-02-05 
 
Yrkanden 
Martin Edberg (S) med instämmande av Maria Garmer (V), Pernilla 
Tornéus (M), Magnus P Wåhlin (MP), Christina Rosén (L) och Tina 
Sturesson (C): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Pernilla Wikelund (SD): Kommunstyrelsen avslår bidragsansökan. 
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Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på arbetsutskottets förslag. 
Nej för att rösta på Pernilla Wikelunds yrkande. 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 14 röster 
mot en röst för Pernilla Wikelunds yrkande. 
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)  Ja 

 
 

Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S) Arijeta Reci Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Tina Sturesson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)  Ja 

 
 

Sofia Stynsberg (M)  Ja 
 

 
Suzanne Frank (M)  Ja 

 
 

Jon Malmqvist (KD)  Ja 
 

 
Christina Rosén (L)  Ja 

 
 

Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  14 1  
 

Beslutet skickas till 
Växjö Pride 
 
För kännedom 
Controller kommunledningsförvaltningen 
Hållbarhetschefen  
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§ 91 Dnr 2023-00325 
 

Val av rådsmedlemmar till landsbygdsråd 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att välja ordinarie ideella 

rådsmedlemmar och ersättare till landsbygdsrådet enligt 
valberedningens förslag. 
 
Ordinarie 
Johan Schwab 
Hilma Mörelius 
Camilla Logarn 
Chris Jangelöv 
Maria Persdotter Isaksson 
Tom Malinen 
 
Ersättare 
Terese Hermansson 
Anneli Boosjögård 
Ulf Folkesso 

 
2. Kommunstyrelsen utser den politiska representationen i 

landsbygdsrådet enligt följande: 
Politiska styret 
Tomas Thornell (S) 
Cheryl Jones Fur (MP) 
Majja Almqvist Rieger (C) 
Frida Sandstedt (V) 
 
Oppositionen 
Sofia Stynsberg (M) 
Eva Johnsson (KD) 
Ola Sennehed (L) 
 

Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet. 
 
Bakgrund 
Den 7 november 2023 beslutade kommunstyrelsen att etablera ett 
landsbygdsråd, där det ingår sju politiska representanter (fyra från det 
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politiska styret och tre från oppositionen) och sex representanter från 
det ideella. En ordinarie ideell ledamot per serviceortsområde – Braås,  
Gemla, Ingelstad, Lammhult, Rottne och Åryd.  
 
Rådets valberedning består av ordförande i samhällsförening från 
huvudorten i respektive serviceortsområde samt politikerna Maria 
Garmer (V), Annika Nilson (C) och Patrik Åkesson (KD). Valberedningen 
föreslår den ideella representationen, kommunstyrelsen beslutar om 
den ideella och politiska representationen.  
 
Uppdraget har sin bakgrund i kommunstyrelsens internbudget 2023, där 
det framgår att ett landsbygdsråd ska formeras och etableras.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 54/2024 föreslagit följande: 
1. Kommunstyrelsen beslutar att välja ordinarie ideella rådsmedlemmar 
och ersättare till landsbygdsrådet enligt valberedningens förslag.  
  
Ordinarie  
Johan Schwab  
Hilma Mörelius  
Camilla Logarn  
Chris Jangelöv  
Maria Persdotter Isaksson  
Tom Malinen  
 
Ersättare  
Terese Hermansson  
Anneli Boosjögård  
Ulf Folkesson 
  
2. Kommunstyrelsen utser politiska rådsmedlemmar enligt nominering 
från partierna. Förslag till politiska rådsmedlemmar lämnas senast vid 
kommunstyrelsens sammanträde. 
 
3. Vid dagens sammanträde föreslås att kommunstyrelsen utser Eva 
Johnsson (KD) och Ola Sennehed (L) till politiska rådsmedlemmar i 
landsbygdsrådet.  
 
-Kommunchefens skrivelse daterad den 5 mars 2024 
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Yrkanden 
Under kommunstyrelsens möte nomineras följande personer från det 
politiska styret: 
Tomas Thornell (S), Frida Sandstedt (V), Majja Almqvist Rieger (C) och 
Cheryl Jones Fur (MP)  
 
Pernilla Tornéus (M) nominerar Sofia Stynsberg (M) som representant 
från oppositionen.  
 
Pernilla Wikelund (SD) nominerar Christina Garpenstedt (SD) som 
representant från oppositionen. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber frågar först om kommunstyrelsen kan besluta 
att välja ideella rådsmedlemmar samt fyra representanter från det 
politiska styret enligt framlagda förslag och konstaterar att 
kommunstyrelsen väljer dessa. 
 
Ordförande frågar sedan i tur och ordning om kommunstyrelsen kan 
välja Eva Johnsson (KD), Ola Sennehed (L), Sofia Stynsberg (M) och 
Christina Garpenstedt (SD) som representanter från oppositionen och 
konstaterar att kommunstyrelsen utser Eva Johnsson (KD), Ola 
Sennehed (L) och Sofia Stynsberg (M) som representanter från 
oppositionen. 
 
Omröstning begärs. 
 
Omröstningen genomförs som en sluten omröstning.  
 
Varje ledamot och tjänstgörande ersättare lämnar en valsedel, totalt 15 
valsedlar. Ordförande instruerar styrelsen att upp till tre namn kan 
anges på valsedeln. 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar att utse Eva Johnsson (KD), Ola Sennehed (L) 
och Sofia Stynsberg (M) som representanter från oppositionen. 
 
Ola Sennehed och Eva Johnsson får 7 röster vardera, Sofia Stynsberg får 
6 röster och Christina Garpenstedt en röst. 8 valsedlar är blanka.  
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Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Valda 
Förtroendemannaregistret 
Löneenheten 
Utvecklingschefen 
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§ 92 Dnr 2024-00056 
 

Förfrågan från V.G.T Trygghetsförening om 
sponsring  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen bifaller sponsring genom inköp av material, dock ej 
medel och ger kommunchefen i uppdrag att föra dialog med V.G.T 
Trygghetsförening om att stötta med material till föreningen. 
 
Bakgrund 
V.G.T Trygghetsförening har inkommit med skrivelse till Växjö kommun 
med önskan om bidrag/sponsring för deras verksamhet. V.G.T 
Trygghetsförening är en intresseförening med fokus på trygghet på 
campus. Kärnan i verksamheten är nattvandring. Bidraget ska enligt 
föreningen vara till reflexvantar och marknadsföringsmaterial i form av 
roll-up.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 79/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen bifaller sponsring genom inköp av material, dock ej 
medel och ger kommunchefen i uppdrag att föra dialog med V.G.T 
Trygghetsförening om att stötta med material till föreningen. 
 
Kommunchefens skrivelse, daterad den 16 februari 2024, där följande 
bedömning framgår: Under 2022 undertecknade Växjö kommun och 
V.G.T trygghetsförening en samverkansöverenskommelse där 
trygghetsföreningen skulle ha en samordnande roll kring nattvandring 
på Campus. Växjö kommun finansierade överenskommelsen med 50 tkr. 
Överenskommelsen sträckte sig över ett år och avslutades 2023-09-01. 
Anledning till att överenskommelsen inte förlängdes var för att 
föreningen i samband med förnyelse/avslut inte hade en fullsatt 
styrelse. Därav valde kommunen att avvakta en förnyelse av 
överenskommelsen. Med anledning av det inkomna brevet kring 
sponsring har kommunen återigen tagit upp dialogen med föreningen. 
Föreningen har fortsatt inte en fullsatt styrelse, dock finns idag ett 
presidie. 
 
Kommunledningsförvaltningen anser att det inte är rimligt att ingå en 
ny samverkansöverenskommelse med en förening som inte har en stabil 
styrelse. Att ge bidrag eller sponsra med ekonomiska medel bedömer vi 
lika orimligt. Däremot anser vi att kommunen kan sponsra med det 
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material som föreningen behöver genom att kommunen köper in 
materialet. Detta gör att vi garanterar att medel går till rätt ändamål. 
 
 
 
Beslutet skickas till 
V.G.T Trygghetsförening 
 
För åtgärd 
Säkerhetschefen 
Kommunchefen 
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§ 93 Dnr 2024-00045 
 

Skrivelse om att tillsätta extern granskning av 
lånehanteringen VFK och Växjö Hästsportenter - 
Pernilla Wikelund (SD) och Christer Svensson (SD)  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår skrivelsen med följande motivering: 
Begäran om ytterligare finansiering till Växjöortens Fältrittklubb och 
Växjö Hästsport Center AB avslogs av kommunstyrelsen vid 
sammanträde 2024-02-06 § 49. Noggranna utredningar har vidtagits av 
seniora tjänstepersoner vid kommunledningsförvaltning med anledning 
av hur projektet med Växjö Hästsportcenter har utvecklats. 
Kommunchefen ska också ta fram förslag på riktlinjer för utlåning till 
föreningar och föreningsägda bolag samt hur uppföljning ska göras. 
 
Med hänsyn till detta avslår kommunstyrelsen skrivelsen då det för 
närvarande inte finns anledning till ytterligare granskningsåtgärder som 
framförs i skrivelsen. 
 
Kommunstyrelsen avslår skrivelsen eftersom noggranna utredningar har 
vidtagits av seniora tjänstepersoner vid kommunledningsförvaltning 
med anledning av hur projektet med Växjö Hästsportcenter har 
utvecklats och att kommunchefen ska ta fram riktlinjer. 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar följande 
skriftliga reservation: 
Sverigedemokraterna finner det anmärkningsvärt att styrande partier 
inte ser det angeläget att tillsätta extern granskning av ärendet Växjö 
Fältrittklubb (VFK) med Växjö Hästsportcenter AB. (VHC AB) Vi menar 
att endast en extern utredning kan ge korrekta underlag för vad som 
verkligen har hänt, vilka har brustit i ansvar och vilka uppgifter felar. 
Som exempel är det inte utfört rimlighetsbedömingar av fakturerat 
material och tjänster. Orsak sägs vara att fakturor inte varit tillräckligt 
detaljerade. Detta material var grund för utbetalning mot byggkreditiv. 
 
Projektstyrning där VFK med föreningsägda Växjö Hästsportcenter AB 
medger att tre framträdande personer bl.a ordförande och kassör i 
föreningen VFK samt ordförande i bolaget Växjö Hästsportenter AB fritt 
får agera både beställare (VFK), upphandlare (VHC AB), leverantör och 
underleverantör. Utflytt från föreningsägt bolag till egna bolag öppnar 
för flera rimliga tvivel och frågeställningar. VFK får Miljonbidrag från 
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Växjö Kommun som var avsett för tomtköp. ”De tre” beslutar i styrelse 
att använda miljonen till annat. Anonyma vittnesmål gör gällande att det 
inte kan uteslutas att material som debiterats projektet istället har 
hamnat hemma hos enskilda. Ett beslut om extern granskning kan 
undanröja eller befästa misstankar om att oegentligheter eller annan 
brottslig handling föreligger. Skäl som ger Växjö kommun anledning att 
å skattebetalarnas vägnar polisanmäla.  
 
Av Theleborgs ryttarsällskaps konkurs våren 2022 och av Växjö 
Fältrittklubbs protokoll sedan 2017 och situationen med bolaget Växjö 
Hästsportcenter, kan det dras slutsatser. Hästsporten har som annan 
föreningsverksamhet ekonomiska och bemanningsmässiga svårigheter. 
Kommunen tillskjuter VFK löpande stödinsatser. Rapportering från 
Theleborgs ryttarsällskap visade att man trots 6 miljoner löpande stöd 
från Växjö kommun inte klarade av att dra runt sin verksamhet. Problem 
kvarstår under VFK ledning. Hur säkra blir då kalkylerna?  
 
Som förtroendevalda har vi stort ansvar för riskminimering. För 
Sverigedemokraterna är det inte förenligt med förtroendeuppdrag att 
förminska eller gömma eventuella brister och medansvar som Växjö 
kommun med tjänstemän och politiker kan ha haft i hanteringen. Vi 
avslår alla förslag som omfattar mer av lån och eftergifter före det har 
säkerställts att inga brott och oegentligheter är begångna. Extern 
granskning är skäligt att besluta om. 
 
Bakgrund 
Pernilla Wikelund (SD) och Christer Svensson (SD) har lämnat en 
skrivelse till kommunstyrelsen och begärt följande: 

• Kommunstyrelsen beslutar att berörd förvaltning ges uppdrag att 
skyndsamt tillsätta oberoende extern granskning av villkor, 
hantering, mottagare av utbetalda lån och dess ansvariga parter, 
fakturors innehåll och flöden, parternas följsamhet till villkor och 
avtalat gällande Växjö kommuns avtal om lån till VFK med Växjö 
Hästsportcenter och underleverantörer. 

• Kommunstyrelsen beslutar att grundligt utreda om ärendet 
inrymmer brottsmisstankar eller annat av oegentligheter. 

• Kommunstyrelsen beslutar att berörd förvaltning polisanmäler 
vid brottsmisstanke. 

• Kommunstyrelsen ger berörda förvaltningar uppdrag att 
säkerställa förbättrad rutin, kontroll och uppföljning vid lån- och 
andra stödutbetalningar. 

• Kommunstyrelsen beslutar att stoppa för fler lån till VFK med 
Växjö Hästsportcenter AB till dess ovan punkter är utredda. 
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Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 78/2024 föreslagit att kommunstyrelsen avslår 
skrivelsen med följande motivering: 
Begäran om ytterligare finansiering till Växjöortens Fältrittklubb och 
Växjö Hästsport Center AB avslogs av kommunstyrelsen vid 
sammanträde 2024-02-06 § 49. Noggranna utredningar har vidtagits av 
seniora tjänstepersoner vid kommunledningsförvaltning med anledning 
av hur projektet med Växjö Hästsportcenter har utvecklats. 
Kommunchefen ska också ta fram förslag på riktlinjer för utlåning till 
föreningar och föreningsägda bolag samt hur uppföljning ska göras. 
 
Med hänsyn till detta avslår kommunstyrelsen skrivelsen då det för 
närvarande inte finns anledning till ytterligare granskningsåtgärder som 
framförs i skrivelsen. 
 
Kommunstyrelsen avslår skrivelsen eftersom noggranna utredningar har 
vidtagits av seniora tjänstepersoner vid kommunledningsförvaltning 
med anledning av hur projektet med Växjö Hästsportcenter har 
utvecklats och att kommunchefen ska ta fram riktlinjer. 
 
Yrkanden 
Jon Malmqvist (KD): Kommunstyrelsen besvarar skrivelsen med följande 
motivering: 
Begäran om ytterligare finansiering till Växjöortens Fältrittklubb och 
Växjö Hästsport Center AB avslogs av kommunstyrelsen vid 
sammanträde 2024-02-06 § 49. Noggranna utredningar har vidtagits av 
seniora tjänstepersoner vid kommunledningsförvaltning med anledning 
av hur projektet med Växjö Hästsportcenter har utvecklats. 
Kommunchefen ska också ta fram förslag på riktlinjer för utlåning till 
föreningar och föreningsägda bolag samt hur uppföljning ska göras 
 
Kommunstyrelsen ger kommunchefen i uppdrag att granska materialet 
för att utröna om misstanke om brott föreligger och därefter vidta 
lämpliga åtgärder. 
 
Pernilla Wikelund (SD): Kommunstyrelsen bifaller skrivelsen. 
 
Maria Garmer (V): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
Omröstning begärs. 
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Ordförande utser Maria Garmers yrkande till huvudförslag och ställer 
sedan Jon Malmqvists yrkande mot Pernilla Wikelunds yrkande för att 
utse ett motförslag. Ordförande konstaterar att Jon Malmqvists yrkande 
ska vara motförslag. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på arbetsutskottets förslag. 
Nej för att rösta på Jon Malmqvists yrkande. 
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)  Ja 

 
 

Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S) Arijeta Reci Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Tina Sturesson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)  Ja 

 
 

Sofia Stynsberg (M)  Ja 
 

 
Suzanne Frank (M)  Ja 

 
 

Jon Malmqvist (KD)   Nej  
Christina Rosén (L)  Ja 

 
 

Pernilla Wikelund (SD)   
 

Avstår 
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  13 1 1 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 13 röster 
mot en röst för Jon Malmqvists yrkande. En ledamot avstår från att 
rösta. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställarna 
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§ 94 Dnr 2024-00046 
 

Skrivelse angående placering av turistbyrå i Växjö - 
Christina Rosén (L), Gunnar Nordmark (L), Michael 
Färdig (L) och Rickard Karlsson (L)  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen besvarar skrivelsen med att det pågår en utredning 
kring nuvarande turistinformation. 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet. 
 
Bakgrund 
Liberalerna Christina Rosén, Gunnar Nordmark, Michael Färdig och 
Rickard Karlsson har lämnat en skrivelse till kommunstyrelsen med 
följande yrkanden: 

• att kommunstyrelsen uppdrar åt kommunchefen att låta utreda 
möjligheten att i första hand placera Växjös turistbyrå i Växjös 
gamla stationshus och i andra hand i annan centralt belägen lokal 
som ger möjlighet till en välfungerande 
turistinformationsverksamhet med kringaktiviteter. 

• att kommunstyrelsen uppdrar åt kommunchefen att återkomma 
med förslag om hur turistinformationsverksamheten skulle 
kunna organiseras i Växjö gamla stationshus eller annan lokal. 

 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 77/2024 föreslagit att kommunstyrelsen besvarar 
skrivelsen med att det pågår en utredning kring nuvarande 
turistinformation. 
 
Kommunchefen har i en skrivelse, daterad den 11 februari 2024, lämnat 
yttrande i ärendet. Av yttrandet framgår bland annat att Växjö kommuns 
turistinformation är en del av kontaktcenter med öppettider vardagar kl. 
7.30-16.30. Turistinformationen har en förlängd arm i 13 InfoPoints runt 
om i kommunen. InfoPoints är bemannade turistserviceplatser där 
näringsidkare förser turister med information. Då svenskar blir alltmer 
digitala i sin informationsinhämtning använder Växjö kommun 
upplev.vaxjo.se, vaxjo.se och sociala medier för att sprida information 
om aktuella evenemang och turistmål. 
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Det framgår även att skillnaden mellan en turistinformation och ett 
turistcenter är att ett turistcenter måste ha en fysisk mottagning och 
generösa öppettider så som kvällar och helger, året om. Det behöver 
inte en turistinformation ha även om Växjö kommun valt att ha hög 
tillgänglighet och service, vardagar mellan 7.30-16.30. 
 
I Växjö kommun är turistinformationen en del av kontaktcenter och 
bemannas av kommunvägledare. Knutet till turistinformationen finns en 
tursimsamordnare på 100 %. Turistsamordnarens uppdrag är att 
förbereda turistsäsongen och säkerställa material, utbildningar och 
talmanus till kommunvägledarna och näringsidkare i turismbranschen. 
Turistsamordnaren arbetar även nära näringslivsavdelningen och är en 
del av uppdraget med besöksnäringen. 
 
Yrkanden 
Christina Rosén (L) med instämmande av Pernilla Wikelund (SD): 
Kommunstyrelsen bifaller skrivelsen. 
 
Maria Garmer (V): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställarna 
Kommunikationschefen 
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§ 95 Dnr 2023-00335 
 

Redovisning av uppdrag att ta fram förslag på 
former för ett externt klimatråd 

Ärendet utgår vid dagens sammanträde. 
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§ 96 Dnr 2024-00080 
 

Revidering av kommunstyrelsens delegationsordning 
2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner bilagt förslag till delegationsordning. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen fattade 2024-02-06 beslut om att begära dispens från 
Allmänna bestämmelser (AB) avseende dygnsvila, enligt följande: 
Kommunstyrelsen bifaller förslaget att arbete i kombination med jour 
enligt bilaga J får förläggas i upp till 24 timmar. Dispensen bifalls under 
perioden 2024-02-01 t.om. 2025-01-31. 
 
Med anledning av det beslut som kommunstyrelsen tog behöver 
delegationsordningen uppdateras avseende området HR. 
 
Delegationen avser hur framtida ansökningar om dispens från Allmänna 
bestämmelser § 13 mom. 5 ska hanteras.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 65/2024 föreslagit att kommunstyrelsen 
godkänner bilagt förslag till delegationsordning. 
 
Kommunchefen har i en skrivelse den 9 februari 2024 lämnat följande 
förslag på tillägg i delegationsordningen: Kommunchef föreslås få 
delegation enligt punkt 1.14: Beslut om att utöka arbetstiden till som 
mest 24 timmar för personliga assistenter, ledsagare och avlösare  
anställda på Bilaga J och PAN.  
 
Kommunchefen har inte rätt att delegera beslutanderätten i punkt 1.14  
till annan anställd inom kommunen. 
 
-Förslag till delegationsordning för kommunstyrelsen 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Kanslichefen 
Berörda delegater 
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§ 97 Dnr 2023-00616 
 

Kulturdepartementets remiss av Kultursamhället – 
utvecklad samverkan mellan stat, region och 
kommun  

Kommunstyrelsens beslut 
Växjö kommun ställer sig generellt positiva till de ändringar som föreslås 
gällande samverkansformer och förändrande förutsättningar för att 
regioner och kommuner i högre utsträckning ska bli mer jämbördiga 
parter om än med olika uppdrag och kompetenser. 
 
Växjö kommun ser positivt på att utveckla kultursamverkansmodellen 
från flernivåstyrning till flernivåsamverkan där kommuner i högre 
utsträckning involveras. Det förutsätter dock tydliga samverkansformer. 
Det förutsätter också tydlighet avseende samverkansfunktioners 
uppdrag i relation till verksamheter, samt att det finns utrymme för 
olikheter både hos regioner och kommuner. 
 
Växjö kommun ställer sig positiva till att den föreslagna lagen gör det 
möjligt för både regioner och kommuner att fördela statsbidrag, delvis 
för att minska hieratiska strukturer mellan offentliga nivåer och för att 
kommuner generellt är närmast det lokala kulturlivet. Växjö kommun 
omnämns inte som en av de kommuner som i nuläget kommer fördela 
statsbidrag, men ställer sig trots det positiva till den generella 
möjligheten. Det är bedöms därtill svårt att avgöra hur det kommer falla 
ut för kommuner generellt och det är av vikt att skapa goda 
förutsättningar får både små och stora kommuner med hänsyn till deras 
olika förutsättningar. Det kräver i sin tur tydliga roller, strukturer såväl 
som kontinuerliga och strukturerade dialoger mellan offentliga nivåer. 
Växjö kommun är positiva till att kommuner i högre utsträckning 
inkluderas i dialog på nationell nivå. 
 
Växjö kommun ser positivt på en minskad detaljstyrning. Det bedöms 
däremot som viktigt att de kulturpolitiska målen som helhet är 
tongivande inom kultursamverkansmodellen. Växjö kommun noterar att 
professionell grund omfattar samtliga kulturområden. Det är viktigt att 
det inte har negativ påverkan för icke-professionella aktörer och 
generell utveckling på kulturområdet. 
 
Växjö kommun ser positivt på införande av kultursamverkansplan som 
innefattar beskrivning av den verksamhet som regionen och länens 
kommuner genomför med stöd av stadsbidraget. Det bedöms medföra 
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mer levande och tydliga dokument med starkare koppling till tilltänkt 
verksamhet. Det är dock värt att poängtera att de nuvarande 
kulturplanerna utgör viktiga visionsdokument som ger en riktning till 
det regionala arbetet inom kulturområdet. Därtill bedöms den 
nuvarande strukturen bidra med god politisk förankring. Dock bör 
styrande visionära dokument kunna samexistera med samverkansplaner 
för verksamhet inom samverkansmodellen för att säkerställa regional 
långsiktighet och förtydliganden kring äskanden. 
 
Konstnärlig frihet är en grundförutsättning i de nationella 
kulturpolitiska målen och Växjö kommun ser positivt på åtgärder för att 
stärka den. Utifrån Växjö kommuns perspektiv ses inte den eventuella 
ökade administrationen som problematisk. I förslaget läggs fokus på 
konstnärlig frihet i termer av kulturellt skapande och kreativa processer. 
Det noteras att det i förslaget är mer otydligt kring armlängds avstånd 
gentemot kulturområden som museer, bibliotek och arkiv. Det kan i 
sammanhanget finnas behov att förtydliga vikten av armlängdsavstånd 
för samtliga kulturella verksamheter och uttryck. 
 
I utredningen föreslås att fördelningen ska bygga på historiska nyckeltal. 
Med bakgrund i att det finns en relativ stabilitet i fördelningen är Växjö 
kommun positiva till den tydlighet som det kan innebära. Det förutsätter 
däremot en kontinuerlig uppräkning och översyn för att inte urholka 
stödformen. En urholkning av stödet skulle drabba regionala 
institutioner. Det är i sammanhanget viktigt att poängtera viken av att 
stärka och långsiktigt säkerställa institutionernas roll såväl som dess vikt 
för utvecklingen inom kulturområdet. Det förutsätter att alla offentliga 
nivåer tar ansvar för kostnadsökningar samt skapar förutsättningar för 
att säkerställa kontinuerlig utveckling. 
 
Växjö kommun ställer sig positiva till förslaget om kulturpåse, men 
bedömer att det finns fördelar om påsen fördelas till samtliga 
kommuner i landet. Bedömningen görs med bakgrund i att mindre 
kommuner har sämre förutsättningar att ansöka om medel. 
 
Växjö kommun är generellt positiva till att inkludera fler kulturella 
uttryck. Det kan dock medföra konsekvenser som behöver utredas i 
relation till andra politikområden. I sammanhanget är det följaktligen 
viktigt att säkerställa att kulturpolitiken ansvarar för kulturpolitiska 
frågor medan andra politikområden ansvarar för sina. Det finns 
följaktligen behov av att säkerställa en tydlig rollfördelning mellan 
respektive politikområde. Därtill bör en tydlig samverkan sinsemellan 
dem definieras. Med bakgrund i att det i förslaget inte tillkommer nya 
medel vill Växjö kommun poängtera att nya konstområden kan innebära 
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att det krävs omfördelning av medel. Det kräver i sin tur finansiering för 
att inte drabba annan kulturell verksamhet. 
 
Växjö kommun är positiva till ett införande av ett utvecklingsbidrag men 
har synpunkter på finansieringen av stödformen. Växjö kommun ställer 
sig negativa till ett borttagande av statsbidraget till icke statliga 
kulturlokaler med bakgrund i att stödet är viktigt för bland annat 
länsmuseer. Det är viktigt att de som erhåller stödformen idag inte 
påverkas negativt och av den anledningen bedöms det inte fördelaktigt 
att införa ett utvecklingsbidrag på bekostnad av stödet för icke statliga 
lokaler. 
 
Sammantaget är Växjö kommun positiva till förslaget, men vill i 
sammanhanget framhålla att det faktiska genomförandet och förslagets 
konsekvenser är svåra att utläsa. Växjö kommun vill dock poängtera att 
man ställer sig positiv till den lokala och regionala flexibilitet som 
förslaget kan medföra. Det kan främja det lokala kulturlivet i termer av 
att lokala och regionala förutsättningar i högre utsträckning kan 
tillgodoses. 
 
Bakgrund 
Regeringen beslutade under 2022 att genomföra en översyn av 
kultursamverkansmodellen för kultur i hela landet. Utredningen har 
resulterat i förslag på förändringar i Kultursamhället – utvecklad 
samverkan mellan stat, region och kommun (SOU 2023:58). 
Betänkandet har översänts till Växjö kommun för yttrande. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 83/2024 lämnat förlag på yttrande över 
remissen. 
 
-Kultur- och fritidsnämndens yttrande i ärendet § 5/2024 
 
-Kultur- och fritidsförvaltningens skrivelse daterad 2024-01-22 
 
 
 
Beslutet skickas till 
Kulturdepartementet 
 
För kännedom 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 98 Dnr 2024-00134 
 

Ombud vid Kommuninvests föreningsstämma 2024  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen utser Tomas Thornell (S) till Växjö kommuns 

ombud vid föreningsstämman med Anton Olsson (M) som 
ersättare  
 

2. Röstningsinstruktioner tas vid ett senare tillfälle.  
 
Bakgrund 
Växjö kommun har i egenskap av medlem kallats till ordinarie 
föreningsstämma i Kommuninvest den 21 mars 2024. 
 
Handlingarna publiceras två veckor innan stämman. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 84/2024 föreslagit följande: 

1. Kommunstyrelsen utser Tomas Thornell (S) med 
Anton Olsson (M) som ersättare till Växjö kommuns ombud vid 
föreningsstämman. 

 
2. Röstningsinstruktioner tas vid ett senare tillfälle. 

 
 
 
Beslutet skickas till 
Kommuninvest  
 
För kännedom 
Tomas Thornell 
Anton Olsson 
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§ 99 Dnr 2024-00125 
 

Köp av del av fastigheten Växjö Kräftan 11  

Kommunstyrelsens förslag 
1. Kommunfullmäktige godkänner att Vidingehem AB får förvärva 

del av fastigheten Växjö Kräftan 11. 
 

2. Innan förvärvet genomförs ska det godkännas av Växjö 
Kommunföretag AB respektive omsorgsnämnden. 

 
Bakgrund 
Kommunen förhyr 23 lägenheter som gruppboende med tillhörande 
lokal på Västra Esplanaden 32. Brf Spetsamossen äger fastigheten Växjö 
Kräftan 11 på vilken byggnaden som omfattar samtliga 23 lägenheter är 
belägen. HSB äger emellertid lägenheterna. Hyresförhållandet inleddes i 
mitten på 90-talet när byggnaden uppfördes. 
 
HSB har under 2022 sagt upp hyresavtalet med kommunen för 
omförhandling. Dessa förhandlingar har mynnat ut i att det är till fördel 
om kommunen istället kan förvärva den del av Fastigheten där 
byggnaden är belägen. Kommunen, HSB och Brf:en har därför ingått 
bilagd avsiktsförklaring. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 74/2024 föreslagit följande: 

1. Kommunfullmäktige godkänner att Vidingehem får förvärva del 
av fastigheten Växjö Kräftan 11. 

2. Innan förvärvet genomförs ska det godkännas av Växjö 
Kommunföretag AB respektive omsorgsnämnden. 

 
Kommunchefens skrivelse, daterad den 22 februari 2024, där följande 
bedömning framgår: Omsorgsnämnden har till Vidingehem hemställt om 
att Vidingehem ska köpa Byggnaden för att sedan hyra ut till 
omsorgsnämnden på sedvanliga villkor och omsorgsnämnden fortsätter 
sedan att hyra ut till hyresgästerna. Vidingehem har i sin tur hemställt 
att kommunfullmäktige tillåter att Vidingehem förvärvar Byggnaden. Se 
bilagda protokoll. 
 
Av avsiktsförklaringen framgår preliminär köpeskilling om 37 miljoner 
kronor och Vidingehem ska stå för alla kostnader för förvärvet. Det är 
till exempel kostnader för fastighetsreglering, anslutningar vatten och 
fjärrvärme och annat som kan uppstå. Dessa kostnader uppgår sannolikt 
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till två till tre miljoner kronor. Därtill ska kommunen stå för Brf 
Spetsamossens kostnader för juridiskt biträde. 
 
Avsiktsförklaringen är inte bindande vad gäller förvärv utan reflekterar 
endast parterna intentioner. Vidingehem äger grannfastigheten Växjö 
Kräftan 10 och avsikten är att del av Kräftan 11 ska regleras in i 
Vidingehems fastighet. 
 
Då det ännu inte är känt vad Vidingehems kostnader för ett förvärv blir 
kan inget sägas med exakthet om vad konsekvenserna blir för omsorgen. 
Sannolik årlig kostnadsökning mellan 500 000 och 1 000 000 kr. 
Omsorgsnämnden ska slutligt godkänna köpeskilling och övrigt varvid 
konsekvenserna kommer att kunna redovisas mer exakt. Även med 
nuvarande konstruktion hade kostnaderna ökat med minst 500 000 kr 
per år på grund av underhållsbehov. För omsorgstagarna kan hyran stiga 
något. Detta har dock inte med köpet att göra utan hyran höjs även om 
nuvarande upplägg fortsätter. 
 
Sammantaget hade det varit till fördel för omsorgen att få rådighet över 
byggnaden. Dessutom kan underhåll som behövs i lägenheterna 
genomföras enklare än om nuvarande upplägg där kommunen hyr av 
HSB och Brf Spetsamossen fortsätter. 
 
-Omsorgsnämndens beslut i § 93/2023 
 
-Vidingehems VD:s tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-06 
 
-Avsiktsförklaring HSB Bostadsrättsförening Spetsamossen i Växjö, HSB 
Fastigheter i Karlskrona AB och Växjö kommun avseende Köp av del av 
fastighet med tillhörande byggnad, med tillhörande bilaga 1. 
 
Yrkanden 
Tomas Thornell (S): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
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§ 100 Dnr 2024-00079 
 

Antagande av Nödvattenplan för Växjö kommun 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige antar Nödvattenplan för Växjö kommun. 
 
Bakgrund 
Samhällsbyggnadsnämnden har i § 22/2023 godkänt bifogad 
nödvattenplan och gett förvaltningschefen i uppdrag att tillse att 
erforderligt material införskaffas och att erforderliga kommunikations-
insatser genomförs för att säkra nödvattenplanens genomförande. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden har skickat ärendet till kommunfullmäktige 
för antagande. 
 
Syftet med en nödvattenplan är att vid en samhällsstörning eller 
extraordinär händelse säkerställa dricksvattenförsörjningen till de delar 
av kommunen som försörjs av de kommunala dricksvatten-
anläggningarna. Nödvattenplanen är en övergripande plan för hur VA-
avdelningen och kommunen ska hantera störningar i produktionen av 
dricksvatten. Planen ska även klargöra de olika ansvarsområdena mellan 
de olika aktörer som påverkas av störningen. 
 
Målet med nödvattenplanen är att vid en störning av den ordinarie 
dricksvattenproduktionen ska Växjö kommun kunna leverera vatten av 
dricksvattenkvalitet till samhällsviktiga verksamheter och till sina 
medborgare. Nödvattenplanen ska även tillse att de aktörer som arbetar 
med störningen ska kunna arbeta både tids- och resurseffektivt för att 
återställa dricksvattenproduktionen till ordinarie drift. 
 
Denna nödvattenplan är ett större omtag och en revison av den enklare 
planering som gjordes 2012. Som stöd i utformningen av den nya planen 
har bland annat Livsmedelsverkets guide för planering av nödvatten 
använts. Växjö kommun har under 2023 genomfört en 
enkätundersökning och haft intervjuer gällande hemberedskap under 
kris som delvis berört avbrott i dricksvattenförsörjningen, som bidragit 
till utformningen av denna nödvattenplan. 
 
Nödvattenplanen ska aktiveras vid en samhällsstörning eller en 
extraordinär händelse orsakad av ett avbrott i den ordinarie 
dricksvattenförsörjningen eller vid misstanke om otjänligt vatten. 
Nödvattenplanen ska vara ett stöd och kan användas vid såväl en mindre 
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störning som när hela eller delar av kommunen drabbas av störningar i 
dricksvattenförsörjningen. 
 
Nödvattenplanen innehåller information som till del faller under 
sekretess enligt Offentlighets- och sekretesslagen (OSL). Den 
informationen hanteras i bilagor och bifogas inte i detta ärende. Dessa 
bilagor uppdateras vid behov då det är viktigt att dessa bilagor 
innehåller korrekt och uppdaterad information. 
 
För att Nödvattenplanen skall kunna aktiveras och fungera finns ett 
behov av att inskaffa tankar och annat material, samt informera både 
internt och externt kopplat till vilket ansvar som ligger på verksamheter, 
fastighetsägare och enskilda invånare. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 48/2024 föreslagit kommunfullmäktige att anta 
Nödvattenplan för Växjö kommun. 
 
-Samhällsbyggnadsförvaltningens skrivelse daterad 2023-12-20  
 
-Rapport Nödvattenplan för Växjö kommun  
 
Yrkanden 
Otto Lindlöf (S) med instämmande av Sofia Stynsberg (M): Bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
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§ 101 Dnr 2024-00030 
 

Redovisning av kommunfullmäktiges uppdrag till 
kommunstyrelsen och nämnder för 2023  

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna uppföljning av uppdrag från 
kommunfullmäktige till kommunstyrelsen och nämnder. 
 
Bakgrund 
En redovisning av kommunfullmäktiges uppdrag till kommunstyrelsen 
och nämnder sker en gång per år. Redovisningen utgår från en rapport 
över uppdrag som kommunstyrelsen och nämnderna fått tillhanda från 
kommunfullmäktige under året. I rapporten finns även uppdrag från 
tidigare år som ännu inte blivit genomförda. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 85/2024 föreslagit kommunfullmäktige att 
godkänna uppföljning av uppdrag från kommunfullmäktige till 
kommunstyrelsen och nämnder. 
 
-Kommunchefens skrivelse daterad den 21 februari 2024. 
 
-En rapport över kommunfullmäktiges uppdrag till kommunstyrelsen 
och nämnderna bifogas i ärendet. 
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§ 102 Dnr 2024-00050 
 

Förändringar i den kommungemensamma 
verksamhetsbaserade dokumenthanteringsplanen 
2024 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige antar förslag till kommungemensam 
verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan avseende processerna  
2.1 Kommunicera för invånarnas, näringslivets, besökarnas och 
medarbetarnas kännedom, kunskap och delaktighet,  
2.4 Förse organisationen med kunniga medarbetare med möjligheter att 
utvecklas för god kompetensförsörjning,  
2.7 Ge stöd vid upphandling, ekonomi och redovisning för god 
ekonomisk hushållning,  
4.3.1 Utreda och besluta inom överförmyndarnämnden,  
4.3.2 Utreda och besluta inom äldreomsorg,  
4.3.3 Utreda och besluta inom omsorg funktionsnedsättning samt  
4.3.4 Utreda och besluta inom individ- och familjeomsorg. 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade i § 220/2019 om nytt arkivreglemente för 
Växjö kommun enligt vilket kommunen kommer att införa en 
verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan. Den 
verksamhetsbaserade dokumenthanteringsplanen utgår från 
kommunens processer för att beskriva informationshanteringen. 
  
Beslut om den verksamhetsbaserade dokumenthanteringsplanen tas av 
kommunfullmäktige för att gälla för kommunstyrelsen och samtliga 
nämnder. Den verksamhetsbaserade dokumenthanteringsplanen 
ersätter helt eller delvis myndigheternas egna 
dokumenthanteringsplaner och gäller före myndigheternas egna planer 
om det finns avvikande bestämmelser i dessa. 
 
Kommunfullmäktige har inte beslutanderätt i denna fråga över de 
kommunala bolagen och förbunden på samma sätt som de har för 
kommunstyrelsen och nämnderna. Kommunfullmäktige har därför i 
tidigare beslut uppmanat bolag med kommunstyrelsen som 
arkivmyndighet och kommunalförbund att besluta om att följa den av 
kommunfullmäktige antagna kommungemensamma 
verksamhetsbaserade dokumenthanteringsplanen. 
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Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 66/2024 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige antar förslag till kommungemensam 
verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan avseende processerna 2.1 
Kommunicera för invånarnas, näringslivets, besökarnas och 
medarbetarnas kännedom, kunskap och delaktighet, 2.4 Förse  
organisationen med kunniga medarbetare med möjligheter att utvecklas 
för god kompetensförsörjning, 2.7 Ge stöd vid upphandling, ekonomi 
och redovisning för god ekonomisk hushållning, 4.3.1 Utreda och besluta 
inom överförmyndarnämnden, 4.3.2 Utreda och besluta inom 
äldreomsorg, 4.3.3 Utreda och besluta inom omsorg 
funktionsnedsättning samt 4.3.4 Utreda och besluta inom individ- och 
familjeomsorg. 
 
-Kommunchefens skrivelse, daterad den 23 januari 2024, där följande 
sammanfattning framgår: Enligt Arkivreglemente för Växjö kommun ska 
kommunen införa en verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan. 
Denna utgår från kommunens processkartläggningsarbete. Beslut om 
den verksamhetsbaserade dokumenthanteringsplanen tas av 
kommunfullmäktige för att gälla för kommunstyrelsen och nämnderna.  
 
Nu behöver revideringar göras av de delar som antagits för HR- och 
kommunikationsprocesserna samt för Utreda och besluta om behov 
utifrån den enskildes livssituation inom Stödja individen för ett tryggt 
och självständigt liv. Dessutom behöver en ny del antas för 
inköpsprocessen. 
 
- Verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan 2.1 Kommunicera för  
invånarnas, näringslivets, besökarnas och medarbetarnas kännedom,  
kunskap och delaktighet 
 
- Verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan 2.4 Förse 
organisationen med kunniga medarbetare med möjligheter att utvecklas 
för god kompetensförsörjning 
 
- Verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan 2.7 Ge stöd vid  
upphandling, ekonomi och redovisning för god ekonomisk hushållning 
 
- Verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan 4.3.1 Utreda och besluta  
inom överförmyndarnämnden  
 
- Verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan 4.3.2 Utreda och 
besluta inom äldreomsorg 
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- Verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan 4.3.3 Utreda och 
besluta inom omsorg funktionsnedsättning 
  
- Verksamhetsbaserad dokumenthanteringsplan 4.3.4 Utreda och 
besluta inom individ- och familjeomsorg  
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§ 103 Dnr 2024-00042 
 

Motion angående vargen - Sofia Stynsberg (M)  

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige besvarar motionen enligt yttrande från 
samhällsbyggnadsförvaltningen där följande framgår: 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen konstaterar att det inte är ett 
kommunalt uppdrag att bevaka varg- eller andra viltfrågor, detta 
uppdrag åligger Länsstyrelserna i landet. Länsstyrelsen ansvarar för 
förvaltningen av stora rovdjur som björn, järv, kungsörn, lodjur och varg. 
Det är även Länsstyrelsen som fattar beslut om skyddsjakt och licensjakt  
på stora rovdjur. 
 
När det gäller ledamöterna i kommunstyrelsen med särskilt utpekade 
ansvarsområden så ligger det inom ramen för deras respektive uppdrag 
att själva utforma uppdraget och dess utförande. Detta är således ingen 
fråga som fullmäktige beslutar om eller styr över. 
 
Förvaltningen konstaterar vidare att återrapporteringsskyldighet till 
kommunstyrelsen åligger dessa ledamöter redan idag, varför del av 
motionen bedöms vara uppfylld och genomförd. 
 
Reservation 
Pernilla Wikelund (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det 
egna yrkandet. 
 
Bakgrund 
Sofia Stynsberg (M) har lämnat en motion till fullmäktige med följande 
yrkanden: 

• att de ledamöter i kommunstyrelsen som har ett särskilt ansvar 
för landsbygden får i uppdrag att samla information angående 
varg från lantbrukare, jaktlag och kommunens jägare. 

• att de ledamöter i kommunstyrelsen som har ett särskilt ansvar 
för landsbygden ges i uppdrag att ha en kontinuerlig kontakt med 
länsstyrelsen i Kronoberg angående vargpopulationen och 
eventuell skyddsjakt. 

• att de ledamöter i kommunstyrelsen som har ett särskilt ansvar 
för landsbygden ges i uppdrag att återkoppla den information de 
fått angående vargen till kommunstyrelsen. 
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Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 80/2024 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige besvarar motionen enligt yttrande från 
samhällsbyggnadsförvaltningen där följande framgår: 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen konstaterar att det inte är ett 
kommunalt uppdrag att bevaka varg- eller andra viltfrågor, detta 
uppdrag åligger Länsstyrelserna i landet. Länsstyrelsen ansvarar för 
förvaltningen av stora rovdjur som björn, järv, kungsörn, lodjur och varg. 
Det är även Länsstyrelsen som fattar beslut om skyddsjakt och licensjakt  
på stora rovdjur. 
 
När det gäller ledamöterna i kommunstyrelsen med särskilt utpekade 
ansvarsområden så ligger det inom ramen för deras respektive uppdrag 
att själva utforma uppdraget och dess utförande. Detta är således ingen 
fråga som fullmäktige beslutar om eller styr över. 
 
Förvaltningen konstaterar vidare att återrapporteringsskyldighet till 
kommunstyrelsen åligger dessa ledamöter redan idag, varför del av 
motionen bedöms vara uppfylld och genomförd. 
 
-Samhällsbyggnadsförvaltningens yttrande, inkommen 2024-02-19 
 
Yrkanden 
Sofia Stynsberg (M) med instämmande av Pernilla Wikelund (SD): 
Kommunfullmäktige bifaller motionen 
 
Maria Garmer (V) med instämmande av Magnus P Wåhlin (MP), Otto 
Lindlöf (S) och Tina Sturesson (C): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
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§ 104 Dnr 2023-00488 
 

Motion om åtgärder för förbättrat företagsklimat - 
Bo Frank (M) och Lars-Göran Svensson (M) 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 
Bakgrund 
Bo Frank (M) och Lars-Göran Svensson (M) har inkommit med en 
motion om åtgärder för förbättrat företagsklimat. I motionen föreslås:  

- att kommunen tar fram en tydlig målbild av att företagande är 
viktigt och en prioriterad fråga i relevanta styrande dokument.  

- att kommunens politiker ges någon form av ”fortbildning” i 
företagandets villkor och förutsättningar.  

- att kommunens medarbetare som främst arbetar med 
myndighetsutövning ges samma kunskap.  

 
Beslutsunderlag 
Näringslivs- och innovationsutskottet har i § 6/2024 föreslagit att 
kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 
-Kommunchefens yttrande i ärendet daterat 2023-11-23  
 
Yrkanden 
Pernilla Tornéus (M) med instämmande av Tina Sturesson (C), Pernilla 
Wikelund (SD) och Christina Rosén (L): Bifall till näringslivs- och 
innovationsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) frågar om yrkandet kan antas och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt  näringslivs- och 
innovationsutskottets förslag. 
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§ 105 Dnr 297092 
 

Övrigt 

Inga övriga frågor behandlas. 
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